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1. Baloghné Gajdos Julianna           független     343  
2. Berta Gábor                                 Jobbik                      320 
3. Biró Tiborné                                FIDESZ - KDNP     451  képviselő 
4. Bodnár Katalin                független     176  
5. Bozsikné Major Magdolna  független     424  
6. Csomán István                független                 480  képviselő     
7. Farkas Imre Andor                független     415  
8. Fekete Ferenc László                független     373  
9. Hajdu Attiláné                független     167  

10. Holoveczné Sipos Erika  független     448  képviselő  
11. Horváth Ildikó                független     327  
12. Hőnyi László Csaba                független     504  képviselő 
13. Kara István                               független     412  
14. Karkus Tibor                               független     394  
15. Katona Mihály                független     306  
16. Koromné Elekes Éva                FIDESZ - KDNP    242  
17. Kósa Lajos                               független     453  képviselő 
18. Mézes Emil Istvánné                független     368  
19. Nagy Tímea                               FIDESZ - KDNP    399  
20. Nagyné Németh Margit  független     466 képviselő 
21. Novák Gyula                               FIDESZ - KDNP    511 képviselő 
22. Pabar Gyula                               független     161  
23. Pettendi József                független     330  
24. Stork Sándor                               független     144  
25. Szurgyi Mihály                MSZP                   247  
26. Tasy Mihály                               Jobbik                   437  
27. Terenyei Attila                független     310  
28. Terenyei Béla                              független     221  
29. Vadász Istvánné                          független                 490  képviselő                                 

                   
 A megválasztott képviselők száma : 8 

  1. Krizsán József                              független                971          54,12 %    polgármester
  2. Tóth Lajos                                független     823       45,88 %

Képviselő jelőltek Önkormányzati választáson elért eredményei

Polgármester jelőltek Önkormányzati választáson elért eredményei

Holoveczné Sípos Erika
képviselő 

Kósa Lajos
képviselő 

Nagyné Németh Margit 
képviselő 

Novák Gyula
képviselő 

Vadász Istvánné
képviselő 

Bíró Tiborné
képviselő 

Hőnyi László Csaba
képviselő 

Csomán István
képviselő 

Krizsán József
polgármester 

Forrás: internet
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                                                Beszélgetés Rákóczifalva új polgármesterével

ÖNKORMÁNYZATI VÁLASZTÁS, 2010

A 2010. évi önkormányzati választás október 3-án 
lezárult. 8 év után új polgármestere van városunknak 
Krizsán József személyében, akinek ez úton gratulálunk. 
Mivel nemrég minden lakóingatlanra elkerült a választási 
kiadvány, amelyben felvázolta programját, így most egy 
rövid – bemutatkozó – beszélgetésre kértem, bár korábbi 
közszereplései miatt sokan ismerik őt Rákóczifalván.

pbm. -Független polgármester-jelöltként indultál, egy 
– erre alakult – civil szervezet támogatásával. Hogyan 
találtak meg Téged ezek az emberek? Egyébként is volt 
szándékodban indulni, vagy az ő kapacitálásuk miatt 
vállaltad a megmérettetést?

KJ -Valóban a civil szervezet támogatásával indultam 
ezen a megmérettetésen, de jóval a választás előtt nagyon 
sokan megkerestek, és arra kapacitáltak, hogy induljak az 
önkormányzati választáson, mert a tavaszi országgyűlési 
képviselő választásokhoz hasonlóan itt is benne volt a 
közhangulatban, hogy változásokat akarnak a város vezetése 
terén, a város fejlődése irányában. Magam úgy gondoltam, 
fiatalabbat kellene keresni erre a pozícióra, akinek van 
ambíciója és affinitása ilyen feladat ellátására, és tisztában 
van azzal, hogy ez milyen felelősséggel jár. Mivel nekem 
több mint harminchárom éves közigazgatási gyakorlatom 
van, sokan úgy gondolták, hogy én lehetek az a személy, 
aki potenciális ellenfele, (és nem ellensége) lehet a jelenlegi 
polgármesternek.  A kampány időszak elején alakult egy 
civil szervezet, amelynek szórólapja – ismeretlen szerző 
tollából – minden házhoz eljutott. Ennek az volt az üzenete, 
hogy Rákóczifaklva lakosainak többsége változást akar. 
Egy későbbi szórólap a Walki Papír Kft telephelyére 
invitált, ahova kíváncsiságból elmentem, ahol velem együtt 
mintegy 35 fő volt jelen. Sokan szóltak hozzá, nagy volt 
az aktivitás. Itt is elhangzott, hogy változásra van szükség 
a város fejlődése érdekében és ennek megvalósulását egy 
új szemléletű vezetésben, látják biztosítottnak. Hosszas 
gondolkodást követően úgy döntöttem, amennyiben a civil 
szervezet támogat, elvállalom a polgármester-jelöltséget. 
Ebben közrejátszott az, hogy a 2006-os választások idején 
képviselő-jelöltként indultam, majd a pénzügyi bizottság 
tagjaként úgy láttam, hogy nem jó irányba haladunk. Túl 
nagy hangsúlyt fektettünk az idegenforgalomra és ezzel 
együtt sok pénzt is, bár ezek egy része pályázati pénz volt, 
de ehhez minden esetben nem kevés saját erőt is kellett 
biztosítani. Így az önkormányzatnak tartósan finanszírozási 
és likviditási problémái keletkeztek. Tehát ezek ismeretében 
– a változás érdekében – igent mondtam a jelölésre.

pbm – A Téged támogató csapatból nem került be 
senki a képviselő-testületbe, ezt hogyan értékeled, és a 
későbbiekben mennyire támaszkodsz az ő tanácsaikra, 
ötleteikre? 

KJ - Ezúton szeretném tisztelettel megköszönni a választó 
polgároknak, hogy az érvényes szavazatoknak több mint 54 
százalékát rám adták. Az örömöm talán teljesebb lett volna, 

ha a velem induló Városépítő és -Szépítő Civil Mozgalom 
jelöltjei közül hárman-négyen, de minimum 2 fő is bejutott 
volna a testületbe. Sajnálom, hogy nem így történt, de 
lehetőség van arra, hogy külsős tagként számítsak rájuk 
a szakismereteiknek megfelelő bizottsági munkában. A 
bizottsági tagságot nem én döntöm el, nekem javaslattételi 
jogom van. Bízom abban, hogy közülük néhányan, és a 
városban élő, szakmailag elismert más állampolgárok 
is szerepet kaphatnak majd, a bizottságok munkájában, 
és szakismereteikkel, tenni akarásukkal hozzájárulnak 
a képviselő-testület eredményes működéséhez, a helyes 
döntések meghozatalához. 

pbm -Érzésed szerint nem lesz nehéz a megválasztott 
képviselőkkel elfogadtatni elképzeléseidet, és az 
ő programjaikat be tudod-e illeszteni jövőbeni 
ténykedésedbe?

KJ -Az előttünk álló feladatok ellátása, programjaink 
megvalósítása nem lesz könnyű munka. Sőt különösen 
nehéz, problémákkal és gondokkal teli időszak következik 
azért, mert sok-sok kötelezően ellátandó feladat van és 
ehhez kevés a pénz. Biztos vagyok benne, hogy azok, 
akik bekerültek a választópolgárok jóvoltából a testületbe  
mindannyian tenni akarnak a település fejlődéséért. Azért 
van az önkormányzati testület, és azért van demokrácia, hogy 
a különböző nézeteket, elképzeléseket bizottsági és testületi 
szinten ütköztessük és a testület bölcs döntésére bízzuk, 
hogy hogyan tovább. Több szóróanyagban megjelentek az 
elképzeléseim, és ismerve a bekerült képviselők programjait 
úgy gondolom, hogy azok sok ponton összecsengenek 
az enyémmel, ezért bizakodó vagyok a programok 
megvalósítását illetően. Nagy nehézségi fokot jelent azonban 
az, hogy az önkormányzat pénzügyi helyzete kritikus, ezért 
a fő feladat a források előteremtése. A cél ismert: elsődleges, 
hogy a pénzügyi helyzetet stabilizáljuk, ezt követően 
megállítsuk az önkormányzat adósságállományának 
növekedését, majd csökkentsük. Harmadik, hogy az 
önkormányzat, illetve az intézmények finanszírozhatóságát 
megteremtsük. Ez a három dolog összefügg, egymástól 
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elválaszthatatlan, ezen kell dolgozni, és ez határozza meg 
szerintem az építkezés további lehetőségeit. Hangsúlyozom, 
csak a pénzügyi stabilitás megteremtése után jöhetnek azok 
a lépések, amelyek képviselőtársaim elképzelései között is 
szerepelnek: útépítés, járdaépítés, a játszóterek kialakítása, 
a szeméttelep rendbetétele-rekultivációja, gyermekorvosi 
körzet kialakítása, intézményi épületek felújítása és így 
tovább. 

Tehát van mit tenni, de hangsúlyozom erre a stabilizáció 
után, van lehetőség, ami szerintem legalább két éves 
folyamat. Nyilván nem gondolhat senki ingyen útra és 
járdára, ehhez szükséges önkormányzati önerő és némi 
lakossági hozzájárulás is. Természetesen szükség van uniós 
és kormányzati forrásra is. Út- és játszótérépítést eddig is 
támogatták, de úgy gondolom,                                 nem 
volt elég önerő. Nem helyénvaló az a vélemény, hogy azért 
nem épülhetett Rákóczifalván út, járda, stb., mert itt nincsen 
kisebbség. Ez az elbírálásnál 1-2 százalékpont minuszt 
jelent, azonban az hogy Rákóczifalva évek óta önhibáján 
kívüli településnek minősül az +10 százaléknak számít az 
elbírálásnál. A legtöbb útépítés 65-75 százalékos támogatást 
élvez, az ön-hi-ki 10 százalékos többlettámogatással tehát 
kevesebb önerő és lakossági hozzájárulás szükséges. Ez a 
jövő útja. Amíg nincs úthálózatunk, és nem városiasodunk, 
addig a tőkebefektetők is elkerülnek minket. Amikor mindezt 
megoldottuk, akkor jöhet minden más, jöhet a turisztika, 
az idegenforgalom, mert álláspontom szerint Rákóczifalva 
mindig is mezőgazdasági jellegű település volt és az is 
marad, tehát a kitörési pontokat ez irányban kell keresni. 
Nagyobb hangsúlyt kell fektetni a mezőgazdasági termék 
előállításra, és feldolgozásra majd az értékesítésre. Ezekkel 
tudunk munkahelyet teremteni, és most ez a legfontosabb 
feladat.

pbm -Számomra nagy öröm volt látni, hogy helyet 
kaptak a testületben a fiatalok. Ezt hogyan értékeled?

KJ -Ennek én is örülök, sőt annak is, hogy a korábbi 
testületből öten bekerültek az új testületbe, ami a folytonosság 
záloga. A fiatalok pedig új lendületet hozhatnak a testület 
munkájába. Így tudunk érdekeket és véleményeket ütköztetni 
és így tudunk helyes döntéseket hozni, miután áttekintettük 
az előttünk álló feladatok sokaságát. Összességében nagyon 
örülök a fiatalabb korosztályt képviselő testületi tagoknak, 
és bízom benne, hogy a közös cél érdekében tudunk együtt 
dolgozni. 

Amit ehhez hozzáfűznék: vége a kampánynak a választás 
október 3.-án megtörtént. Arra kérek tisztelettel minden 
állampolgárt, hogy tartsuk tiszteletben az urnához járuló 
választópolgárok döntő többségének akaratát és legyen 
végre vége a sárdobálásnak és az egymás lejáratásának. 
Fiatalok és idősek, hölgyek és urak gondolkodjunk és 
cselekedjünk együtt egymásért, mert biztos vagyok benne, 
hogy velem együtt sokan úgy gondolják, hogy akik október 
3-án megválasztásra kerültek, nem a rombolásra, hanem az 
építkezésre vállalkoztak, illetve vállalkoztunk. Ehhez kérem 
minden állampolgár segítő közreműködését.

Köszönöm a beszélgetést és jó munkát kívánok!                                                             

ÖNKORMÁNYZATI VÁLASZTÁS, 2010
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ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

                                                                                           Félrevezetés, megtévesztés?...
Félrevezetés, megtévesztés? Csak az ügyfél veszít…
A napokban találkoztam egy problémával, amelyre szeretném 

felhívni a figyelmet!  
Egy barátom keresett meg azzal, hogy „azt hiszem, belefutottam 

egy ál-bankba…”. Az eset nem egyedi. De szeretném, ha mást 
már nem tudnának „berántani” a jól kidolgozott és még jobban 
betanult szöveggel a „kedves üzletkötők”…

A történet röviden: az „áldozat” hitelt szeretne… 
Természetesen, aki hitelt szeretne, annak célja van, valamiért 
szüksége van a pénzre… Sajnos sokszor már a végszükség 
határán, így az ügyfél hatodik, hetedik érzéke tompul, illetve 
igyekszik nem hallgatni a rossz érzésére, hiszen biztosan „ez lesz 
a megoldás!”

A kedves ügynök mindenre válaszol, mindent ígér, majd 
aláírat több kilónyi papírt... Az áldozat megfizeti a szükséges 
díjakat, mint szerződéskötési díj, a meghatározott havi törlesztő-
részletből 1-2-őt előre, és ígéret szerint hamarosan utalnak… 
Azonban nem utalnak.. Az ügyfél érdeklődik, már ha eléri az 
üzletkötőt telefonon, aki tájékoztatja, hogy rajta van a listán, pár 
nap, esetleg újabb egy-két hét… De ha esetleg ismét befizetne 
1-2-3 havi törlesztő-részletet, gyorsabban tudnának utalni, jobb 
ügyfél látszatát keltené... De miből is fizetne az, aki akkor kéri a 
hitelt, hogy valamit kifizessen???

Eddigre az „áldozat” már akár 100-150 ezer forintot is kifizet, 
a hitel pedig sehol… 

És nem is lesz! Merthogy az üzletkötő, tulajdonképpen 
nem egy banknak dolgozik, hanem egy kft-nek, aki csupán 
pénzügyi szolgáltatást végez. De hitelt nem folyósít. Hitelintézet 
csak részvénytársaság lehet, vagyis ZRT vagy NYRT! A többi 
cégformában csak közvetítést végezhet!

Az üzletkötő fenti esetben egy VÁSÁRLÓI CSOPORT-ot 
szervez. Olyanokat szervez be, akik nehéz anyagi helyzetben 
vannak, bankoknál már nem kapnak hitelt valamilyen okból. A 

csoport tagjai tulajdonképpen egymásnak adnak kölcsönt, hiszen 
az ő befizetéseikből a cég pénzt gyűjt be, és a befolyt összegből 
finanszírozza meg az egyes igénylőket, akiket kétféleképpen 
választanak ki: az előtörlesztést vállalók közül választanak és/
vagy sorsolnak közülük. Tehát, a szerencsés kisorsolt akár 
azonnal hozzájuthat az általa igényelt eszközhöz, ingósághoz, 
ingatlanhoz – mert pénzt, azt nem adnak!!! -, de előfordulhat, 
hogy évekig kell várakozni. Fontos, hogy készpénzt nem adnak 
ki, nem is utalnak! Vásárlói jogot adnak, vagyis csupán azt a 
célt valósítják meg, amit igénylő megjelölt, vagyis ha például 
építőanyagra igénylik, akkor azt szerzik, szereztetik be, azt is 
közvetlenül az eladónak adják át, az ügyfél pénzt nem is lát. Ez 
is buktató, hiszen a munkadíjat is ki kell valamiből fizetni, ha 
valaki építkezik!

A Gazdasági Versenyhivatal honlapján találhatók arról 
információk, hogy mely cégeket, milyen indokkal marasztalták 
el. Ezek között megtalálhatók olyan, fogyasztói csoportokat 
szervező cégek, melyeket már egy vagy esetleg több alkalommal 
is elmarasztaltak a fogyasztók megtévesztése, vagy hasonló, 
inkorrekt magatartásért, mellyel a fogyasztóknak ártottak. 
Sajnos ez sem visszatartó erejű, hiszen a cég könnyedén kifizeti a 
néhány milliós büntetést az ügyfelektől beszedett pénzekből, sőt, 
ezzel még lassítják is a megkárosított, megtévesztett emberek 
esetleges pénzhez, illetve joghoz jutását.

További információkért érdemes a neten utánanézni a 
fogyasztói csoport kifejezésnek, hivatalos honlapokon, mint a 
pl.: www.pszaf.hu, www.gvh.hu. 

Kérek Mindenkit, hogy ne írjon alá semmiféle szerződést 
anélkül, hogy elolvasná! Amennyiben kérdései merülnek fel, 
vagy valami érthetetlen, gyanús, kérjen segítséget! 

Csak így állíthatjuk meg őket, és akadályozhatjuk meg, hogy 
még több embertől pénzt csaljanak ki!

Lethenyei Boglárka

Rákóczifalva Város Önkormányzata Képviselő-
testületének  10/2010. (IX.01.) önkormányzati rendelete az 
ingatlanok előtti zöldterületen található növényzet ápolásáról 
és gondozásáról

Rákóczifalva Város Önkormányzati Képviselőtestülete 
a Magyar Köztársaság Alkotmányáról szóló 1949. évi XX. 
törvény 44/A. §–ában kapott felhatalmazása alapján az alábbi 
rendeletet alkotja:

1. § A rendelet hatálya Rákóczifalva belterületére terjed ki.
2. § A rendelet alkalmazása szempontjából zöldterület a 

közutat, járdát szegélyző részben vagy egészben növényzettel 
fedett közterület.

3. §  (1) Az ingatlan tulajdonosa, kezelője, használója, 
bérlője köteles az ingatlana előtti zöldterületen található 
növényzetet ápolni és gondozni.

(2) A növényzet ápolása és gondozása akkor valósul 
meg, ha az ingatlan előtti zöldterületen található lágyszárú 
növények - kivéve az egynyári és évelő virágokat - magassága 
a talajszinthez viszonyítva 20 cm-es szintmagasság alatt van.

4. § Aki az ingatlana előtti zöldterületen található 
növényzetet nem ápolja, nem gondozza és ez által az 
ingatlanok előtti zöldterületen található lágyszárú növények 
– kivéve az egynyári és évelő virágokat- magassága a 
talajszinthez viszonyítva 20 cm-es szintmagasság felett 
van, szabálysértést követ el, és ötvenezer forintig terjedő 
pénzbírsággal sújtható.

5. §  (1) A rendelet 2010. szeptember 01-jén lép hatályba.
(2) A rendeletet a Szervezeti Működési Szabályzatban 

meghatározott módon kell kihirdetni és közzétenni.
6. § Jogharmonizációs záradék
E rendelet a belső piaci szolgáltatásokról szóló 20006/123/

Ek irányelvbe ütköző rendelkezést nem tartalmaz.
Rákóczifalva, 2010. augusztus 18.
 Tóth Lajos sk.  Dr. Takács Zsófia sk.
 polgármester                       aljegyző
A rendelet a mai napon kihirdetésre került.
Rákóczifalva, 2010. szeptember 01. 
 Dr. Takács Zsófia sk.  aljegyző

                                                                                                  Önkormányzati rendelet
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Előző lapszámunkban Ulviczki Györgyöt mutattuk 
be, aki a labdát Farkas Imrének adta át, alábbiakban 
róla olvashatnak.

- Születésed óta - kis kitérővel - Rákóczifalván élsz, 
hogyan kerültél kapcsolatba a médiával, mi indított a 
pálya felé?

- Egy kis bemutatkozással kezdeném. 1981-ben 
születtem Szolnokon, tősgyökeres rákóczifalvai lakos 
vagyok. Édesapám Farkas Imre gépész, édesanyám 
Rékási Mária dajkaként dolgozik a Virágoskert Óvodában. 
Már az általános iskolában érdekelt az újságírás, hiszen 
több ilyen jellegű szakkörön vettem részt. Egyik vezetője 

Császiné Csáti Réka volt, 
mint az Új Néplap akkori 
munkatársa. Itt találkoztam 
először ezzel a műfajjal, 
ami egész eddigi életemet 
végigkísérte. Majd a Verseghy 
Ferenc Gimnáziumban a 
tanulás mellett hobbiként 
sporttudósító voltam, 
így kerültem a média 
szakra. Érdekesség, hogy 
a művelődésszervező-
média szak mellé vettem 
fel a számítástechnika-tanár 
szakot. A média szakon 
rengeteget tanultunk dr. 
Szirmai Éva tanárnőtől 

és Tandi Lajos újságírótól. Szegeden egy kulturális 
televíziónál szerkesztőként és a szegedi Közművelődési 
Konferencia hivatalos lapjánál dolgoztam 
főszerkesztőként, majd egy internetes újságnál voltam 
szintén szerkesztői beosztásban. Hogy rákóczifalvi 
kötődést is említsek: jelen voltam a Rákóczi Hírmondó 
születésénél.

- Milyen feladatokat kellett ellátni a televíziónál?
- A Főiskola mellett először kameraman voltam, 

majd Szél Zsolt operatőr okításával önálló felvételeket 
is készítettem. Közben felkértek arra, hogy szerkesztő-
riporterként is próbáljam ki magam, ami nehéz 
műfaj, de nagyon élveztem. Először az utca emberét 
kérdezgettem különféle szokásaikról, ez volt a Hét 
kérdése c. műsor. Ez annyira népszerű lett, hogy egy 
órás magazint kaptam, aminek a címe NON STOP 
volt. Itt zenekarokkal, művészekkel beszélgethettem, 
volt olyan, akivel többször is találkoztam. A 
teljesség igénye nélkül: Belga, Jamie Winchester, 
Ganxsta Zolee és a Kartel, Nox, Sugarloaf, Varga 
Zsuzsa, Kowalski mega Vega, Hajós András. Jól 
éreztem magam ebben a könnyűzenei műfajban, de 
szerettem volna kipróbálni magam másban is. Ekkor 
kezdtük el a Portré c. adásunkat, amiben szegedi és 
Szeged környék én élő művészekkel, sportolókkal 
beszélgettem kötetlenül. 

-Diploma után nem maradtál a televíziózás mellett. 
Miért?
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- Közel másfél évig televízióztam, de ez rengeteg 
időmet vette el. Rájöttem, ha be akartam fejezni a főiskolát, 
akkor váltanom kell, pihenőre volt szükségem. Ekkor 
tettem le a jogosítványomat, és sikeresen lediplomáztam. 
Hazaköltöztem, mert kaptam egy állásajánlatot egy 
biztosítási alkusz cégtől. A Palladium Kft-nél két évig 
dolgoztam, majd a DV Mediatori Biztosítási Alkusz Kft-
hez kerültem át, azóta ott vagyok. Öt éve hitelekkel, 
biztosításokkal és befektetésekkel foglalkozok. Nem bántam 
meg a döntésemet. 2008-ban egy volt főiskolai csoporttársam 
küldött üzenetet, hogy informatika tanárt keresnek a szolnoki 
Széchenyi Körúti Általános Iskola, Sportiskola és AMI-ba. 
Mivel a délelőttjeim nagyjából szabadok voltak, ezért úgy 
döntöttem, hogy belevágok és felkerestem Szügyi Dezső 
igazgató urat az állásinterjú miatt. Fel is vettek szeptember 
végén. Nem bántam meg a döntésemet, hiszen nagyon 
jó tanári közösségbe kerültem. Jelenleg harmadik éve az 
informatika jelenti a fő munkakörömet, mivel az óráim 
mellett a rendszergazdai teendőket is ellátom. Tavaly már 
osztályfőnök-helyettes is lehettem, sok közös szabadidős 
programot szerveztem a gyerekeknek. A média sem maradt 
ki az életemből, hiszen a Rákóczi Lapba alkalmanként 
publikálok, és egy médiaszakkört is vezetek. Ott új dologra 
készülünk, részleteket nem árulhatok el.

- Filmezéssel is foglalkoztál, ezzel most mi a helyzet?
- Ez is hiányzik. Rövid filmeket készítettünk még Szegeden 

- jártuk fesztiválokra is, de sajnos időm nem engedi, hogy ezzel 
foglalkozzak. Kisebb filmeket készítettünk, ami sajnos már a 
múlté, de remélem lesz lehetőségem még filmeket készíteni.

- A Rákóczi Lap amatőr munkatársait egy tanfolyam 
keretében oktattad a szakmai ismeretekre. Hogyan látod, 
sikerült valamit változtatni az írások színvonalán?

- Sikerült, remélem később is tudunk ilyen jellegű 
tanfolyamot indítani. Bízom benne, hogy később nem csak 
újságírók, hanem olvasók is elsajátíthatják az alapvető 
ismereteket, megismerhetik a sajtó igazi műfajait. Mert 
ahhoz, hogy kritikát tudjunk megfogalmazni a cikkekkel 
kapcsolatban, elengedhetetlen feltétel a jó szakmai ismeret.

- Említetted, hogy egy Alapítványnak is a vezetője vagy. 
Milyen feladatokkal jár ez?

- Társadalmi munkában a „Gyermekeink jövőjéért” 
Alapítvány elnöke vagyok. Fő feladat a gyermek és 
ifjúságvédelmi célok segítése. A bármely okból veszélyeztetett 
gyermekek társadalmi beilleszkedésének elősegítése, a 
veszélyeztetettség megelőzése. Idegen nyelv tanításának, 
a számítógéppel kapcsolatos ismeretek megszerzésének, 
kezelésének fejlesztése, ezeknek tárgyi és technikai 
feltételeinek javítása. Ezáltal is a leendő elhelyezkedési 
esélyek javítása.

- Milyen terveid vannak a közeljövőben?
- Egy vágyam májusban teljesült, megnősültem. Elsősorban 

a munka terén elém kerülő elvárásokat maximális szeretném 
teljesíteni, igyekszem aktívan részt venni Rákóczifalva 
közösségi életében. Fő szempontok még: családalapítás, 
kulturális élet javítása, újságíró szakkör beindítása. Szívesen 
dolgoznék művelődésszervezőként – akár vezető beosztásban 
is, meg egyszer a filmezést is szívesen újrakezdeném.
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                                                                                                             KTZVE hírek

LEADER

Az ÚMVP Irányító Hatóságának 56/2010. (IX.15.) 
közleményében kihirdették a 122/2009. (IX.17.) FVM rendelet 
keretében benyújtott pályázatok minimum pontszámait. A 
Közép-Tisza-Zagyva Vidékfejlesztési Egyesülethez, mint 
LEADER Helyi Akciócsoporthoz összesen 29 db pályázat 
érkezett be, melyből 24 db nyert pályázati támogatást 
(összes igényelt forrás: 44.819.917 Ft). Az összesen hét 
településről (Besenyszög, Kőtelek, Nagykörű, Rákóczifalva, 
Rákócziújfalu, Tószeg, Újszász) érkező pályázatok csaknem 
felét, 11 fejlesztést Rákóczifalván valósíthatnak meg, 
összesen 22.360.959 Ft értékben.

A nyertes pályázóknak 2010. szeptember 28-án, kedden 
18 órától a Varsány Közösségi Ház földszinti tanácskozó 
termében eredményhirdetést és tájékoztató fórumot 
szerveztünk. A KTZVE elnöke, Debreczeni László ünnepélyes 
eredményhirdetését követően Szolovjov Rita munkaszervezet 
vezető tartott tájékoztatást a pályázatok megvalósításával 
kapcsolatban (támogatás szabályos igénybevétele, kifizetési 
kérelmek benyújtása, stb.).

A 11 db nyertes pályázat közül 7-et a civil, 2-t a vállalkozói 
szféra képviselői, míg szintén 2-t Rákóczifalva Város 
Önkormányzata nyújtotta be. Az Önkormányzat több mint 
3 millió forint értékben épít szociális épületet, ezzel javítva 
a Rocsa tanyán kialakított alkotótábor komfortját. LEADER 
pályázati támogatással rendezték meg nagy sikerrel 2010. 
augusztus 14-én az immáron IV. Döme Napi Vigasságot. 
Így nyílt ismét lehetőség a maciszámlálásra, a kellemes 
nyári időben a Rákóczi Lovasai jóvoltából vitéz keresésére, 
illetve a számos helyi és térségi fellépő kiváló előadásainak 
megtekintésére. 

Vállalkozói jellegű támogatás segítségével a ”Fafaragó 
és restaurátor műhely létrehozása” elnevezésű pályázat is 
megvalósulhat, mely restaurátor műhely egy helyiségének, 
teraszának felújítását tartalmazza. Cél, egy bemutatótér 
létrehozása a kihalófélben lévő népi kismesterségek 
megőrzésére, mely által nő a térség turisztikai vonzereje. A 
„Rákóczi hagyományok őrzése macikkal” elnevezésű pályázat 
által a B.A.P. Macihad Macimúzeum macigyűjteménye 5-5 
db, egyenként 3,6 m magas kuruc illetve labanc katonaruhába 
öltöztetett macival lesz gazdagabb. Az óriásmedvéket 
reklámfelületnek szánják: ezeket utaztatva tovább erősíti 
majd kapcsolódását Rákóczifalva és a Macimúzeum a kuruc 
tradíciókhoz. 

A térség turisztikai vonzerejét növelve a Rákóczifalva 
Tűzoltó Egyesület egy kb. 85 m2 díszburkolattal ellátott, 
fedett szabadtéri kiállítóhelyet alakít ki (a Szabadság tér 3. 
szám alatt), ahol immáron méltó helyet kaphatnak az általuk 
gyűjtött tűzoltó kocsik és kocsifecskendők.

Megújul a város központjában, a Szabadság téren a 
római katolikus templom belső tere is: kicserélik az elavult 
lámpatesteket, duplarétegű ablakokat építenek be, illetve 
átalakítják, megújítják a templom liturgikus terét is. 

A Rákóczi Diákjai Alapítvány hiánypótló képzést 
valósít meg, hiszen az Alapítvány tagjai, valamint a velük 

Nyertes LEADER pályázatok Rákóczifalván!

együttműködő civil szervezetek tagjai számára eddig nem 
tudtak olyan konfliktuskezelési képzést szervezni, melyek a 
szervezeti konfliktusok megoldását és megelőzését, valamint 
a személyes kompetenciák fejlesztését célozza.

A „BRUMM” Szociális Szövetkezet egy havonta 5000 
példányban megjelenő, 24 oldalas újság, a „Tiszai Harsona 
- Közép-Tisza Vidéki Közéleti Lap” megjelentetésére nyert 
támogatást.  A 7 alkalommal megjelenő Tiszai Harsona célja 
a Tisza menti települések összetartozásának növelése. A 
célcsoport Rákóczifalva, Rákócziújfalu, Szajol, Tiszavárkony 
települések, melyekhez a jövőben további települések 
bevonását is tervezik, hogy ezzel az ingyenes közéleti 
lappal biztosítsák a települések lakói számára a valós helyi, 
naprakész információk áramlását.

A Rákóczifalva Közhasznú Sportegyesület több mint 
3 millió forintos pályázati támogatása által a futballpálya 
zöldfelületét automatikus vezérlésű öntözőrendszerrel látják 
el, így az öntözött felület összesen 7000 m2 lesz.

A Közép-Tisza-Zagyva Vidékfejlesztési Egyesület 
Rákóczifalván és Újszászon szervez tréningeket, „Alternatív 
konfliktuskezelés az élhető életért” címmel. A térségek közötti 
és nemzetközi együttműködést célzó pályázati támogatás 
által két hazai és három nemzetközi (egy bulgár, egy lengyel, 
egy román) szakmai szervezet nyert el lehetőséget a partneri 
kapcsolatok szélesítésére, hálózatépítésre, tapasztalatcserére. 
Cél: a LEADER „jó gyakorlatok” átadása, a partnerség 
kialakítása nem csak kulturális, hanem gazdasági vonalon is.

A KTZVE munkaszervezete ezúton gratulál minden 
nyertes LEADER pályázójának, s kíván sok sikert a pályázati 
fejlesztések megvalósításához!

Nyertes LEADER pályázatok Rákóczifalván - 2010. szeptember 28. 

Ügyfél neve Pályázat címe Kötelezettségvállalás 
teljes összege (Ft) 

Balázs Antal 
Fafaragó és restaurátor műhely 
létrehozása 2052549

Balázs Antal 
Rákóczi hagyományok őrzése 
macikkal 2433780

„BRUMM” Szociális 
Szövetkezet 

Tiszai Harsona - Közép-Tisza 
Vidéki Közéleti Lap 1066800

Közép-Tisza-Zagyva 
Vidékfejlesztési Egyesület 

„Alternatív konfliktuskezelés az 
élhető életért” 1442400

Közép-Tisza-Zagyva 
Vidékfejlesztési Egyesület 

LEADER - Jó gyakorlatok 
maratonja 1780000

Rákóczi Diákjai 
Alapítvány 

Szociális konfliktusok adekvát 
kezelése és kialakulásának 
megelőzése 1442500

Rákóczifalva Közhasznú 
Sportegyesület Sportpálya felújítás Rákóczifalván 3038270
Rákóczifalvi Római 
Katolikus Plébánia Templom belső felújítása 2359840
Rákóczifalva T zoltó 
Egyesület 

Hagyományőrző szabadtéri 
kiállítóhely és emlékhely 2433780

Rákóczifalva Város 
Önkormányzata IV. Döme Napi Vígasság 1066000
Rákóczifalva Város 
Önkormányzata 

Alkotótábor fejlesztése 
Rákóczifalván 3245040

Összesen igényelt forrás:   22360959
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ISKOLA
   Bemutatjuk...

   Új köntösben az iskolánk

2010. szeptember 
1-től új tagja van 
a II. Rákóczi 
Ferenc Általános 
Iskola és AMI 
nevelőtestületének: 
Szabó Andrea 
testnevelés-biológia 
szakos kolléganő. 

Őt szeretném most 
bemutatni a Rákóczi 
Lap olvasóinak. 

- Mesélj kicsit a 
gyerekkorodról! Hol 
nőttél fel? Hová jártál 
iskolába?

-Törökszentmiklóson nőttem fel. A Kölcsey Ferenc 
Általános Iskolába jártam testnevelés tagozatra. Már 
akkor nagyon szerettem sportolni. Majd a Székács Elemér 
Szakközép Iskolába iratkoztam be élelmiszeripari szakra. 
Érettségi után még nem tudtam eldönteni, mit szeretnék 
csinálni, mivel akarok foglalkozni. Ezért elvégeztem ebben 
az iskolában egy pék- cukrász technikusi képzést.

-Mikor döntötted el, hogy pedagógus leszel?
- Amikor ötödéves voltam, akkor felvételiztem Egerbe 

a Tanárképző Főiskolára. Fel is vettek, de nem akartam 
félbehagyni a technikusi képzést, így halasztottam egy évet 
a főiskolán.  Amit biztosra tudtam, az  volt, hogy a sport 
közelében szeretnék maradni. Innen jött az ötlet, hogy 
testnevelő tanárnak tanuljak. Gondoltam felveszek mellé 
egy másik szakot, ha esetleg lesérülnék, akkor ne kelljen 
abbahagyni a főiskolát. Így választottam mellé a biológiát. 

- Hol dolgoztál a főiskola elvégzése után?

- Újszászra kerültem a Gimnáziumba, ahol biológiát és 
testnevelést is tanítottam, sajnos csak egy évig voltam ott. 
Majd a Sípos Orbán Szakképző Iskolába kerültem fél állásba, 
mint testnevelő tanár.

- Hogyan kerültél Rákóczifalvára? 
- Áprilisban olvastam az iskola álláshirdetését. Gondoltam 

megpróbálom, mivel mind a két szakomat taníthatom és nem 
utolsó szempont az sem, hogy egy teljes állásról volt szó. 
Szerencsére nincs messze Szolnoktól, így az átjárás nem 
okoz nehézségeket.

- Milyen a kapcsolatod a gyerekekkel?
- Kicsit tartottam az első napoktól, mivel eddig csak 

idősebb tanulókkal foglalkoztam. A második osztályosokat 
kell inkább megszoknom, meg talán még az ötödikeseket, 
mert ők állnak legtávolabb attól a korosztálytól, akiket eddig 
tanítottam. A hetedik és a nyolcadik osztályosokkal úgy 
érzem jól megértjük egymást.

- Hogy érzed magad a kollégák közt? 
- A nevelőtestületbe igyekszem beilleszkedni. Próbálok 

részt venni minden tantestületi rendezvényen.
- Ha van szabad időd, mivel töltöd?
- Szabadidőmben természetesen szívesen sportolok 

(edzőterembe járok). Szeretek filmet nézni, akár otthon 
vagy moziban is. 

- Milyen terveid vannak a jövőben?
-  Nagyon távoli terveim nincsenek. Szeretnék egy olyan 

munkahelyen megállapodni ahol igazán jól érzem magam, 
akár a gyerekek közt, akár a tantestületben, de ez sajnos nem 
csak rajtam múlik.

- Ez így igaz! 
-  Úgy gondolom, mi egy befogadó, toleráns és nagyon jó 

közösség vagyunk. Remélem, ha néhány hónap múlva valaki 
erről a témáról kérdez, te azt fogod majd mondani:

Igen, itt szeretnék megállapodni Rákóczifalván! 
Köszönöm szépen a beszélgetést!

Hőnyiné Nagy Erzsébet

Nehéz feladatra vállalkoztunk a tavasz folyamán, amikor 
elkezdődött a tantermek festésének tervezése, a gyakorlati 
megvalósítás lépéseinek előkészítése.

Nagyon örülök, és rendkívül büszke vagyok arra, hogy 
végül a szorgalmi időszak befejezése után nagy erőkkel 
megkezdődtek a munkák.
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ISKOLA

A szülők, osztályfőnökök, a TISZ dolgozóinak, valamint 
a mi technikai személyzetünk – karbantartó és takarítók -, 
néhol a tanulók olyan szép, példaértékű összefogása történt 
meg az ügy érdekében, amelyről csak emelkedett hangon 
lehet beszélni.

Átcsoportosítottuk a tagozatokat, osztályokat, s az 
„otthonuknak” kijelölt tantermeket a szülők áldozatos 
munkájukkal varázsolták újjá gyermekeik számára.

Tisztelettel köszönöm minden résztvevő munkáját!

A nyár folyamán a Szolnoki Főiskola által számunkra 
eljuttatott leselejtezett bútoraival – melyek csaknem újszerű 
állapotúak – tovább alakíthattuk, szépíthettük a tantermeket, 
folyosókat.

Azt gondolom, hogy az új tanévet így rég nem látott 
módon megújult, megszépült, valóban gyermekközpontú 
tantermekben kezdhették meg diákjaink.

Tímárné Fischer Magdolna
intézményegység-vezető

                                                                                                  Új köntösben az iskolánk
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ISKOLA
   47. Tiszaligeti Napok

   „Kivilágos kivirradtig”

2010. szeptember 23-24-25- én került megrendezésre a 
47. Tiszaligeti Napok. 

Iskolánk tanulói a „Tűzharc” nevű játékban vettek részt 
másik tíz iskola társaságában. A csoportküzdelmek ( 4 csapat 
legyőzésével) megnyerése után a másik ág győztesével 
küzdöttek az első helyért. Nagy csatában, kiélezett 
küzdelemben javuló játékkal végül győzelmet arattak a Szent 
Tamás Katolikus Általános Iskola felett.

Boldogok voltak a szülők és a gyerekek egyaránt, amikor 
átvehették a jól megérdemelt aranyérmeket.

címmel rendezték meg szeptember 25-én Kisújszálláson 
azt a néptáncfesztivált, melyen a II.Rákóczi Ferenc Általános 
Iskola és AMI néptáncosai mintegy 40 fővel képviselték 
városunkat.

 Az egésznapos rendezvényen a Rákóczi Néptáncegyüttes 
tagjai mezőségi, szilágysági és somogyi táncokat mutattak 

Iskolánkat a következő tanulók képviselték: 
Kecskés Dénes      Nagy Brigitta
Major Péter   Dudinszky Nikolett
Bagi Patrik   Uhrin Noémi
Tóth Róbert   Botos Alexandra
Menkó Ádám   Milosics Andrea  

                                                          Szabados Fanni
Felkészítő tanárok: Szénási Mihályné, Szabó Andrea, B. 

Tóth János.
        

be, majd a színpadi programokat követték figyelemmel. 
A nap közös táncházzal ért véget, melyet a Dűvő együttes 
kísért.

Kísérők voltak: Hőnyiné Nagy Erzsébet, Györe Ágnes és 
Kovács József
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                                                                                            Virágoskert Óvoda és Bölcsőde

ÓVODA

Intézményünkben a 2010/11 nevelési évben indított 
gyermekcsoportok száma:

A bölcsődei intézményegységben két csoport:
• Pillangó csoport
• Csiga-biga csoport
Az óvodai intézményegységben hét csoport:
A Toldi Miklós út 33. szám alatt 2 csoport:
• Ibolya csoport (azonos életkorú gyermekek - 

kiscsoport)
• Kamilla csoport (azonos életkorú gyermekek - 

középsőcsoport)
A Rákóczi Ferenc út 60. szám alatt:
• Búzavirág csoport (eltérő életkorú gyermekek - vegyes 

csoport)
• Tulipán csoport (eltérő életkorú gyermekek - vegyes 

csoport)
• Hóvirág csoport (eltérő életkorú gyermekek - vegyes 

csoport)
• Napraforgó csoport (azonos életkorú gyermekek - 

nagycsoport)
A Rákóczi Ferenc út 61. szám alatt:
• Margaréta csoport (eltérő életkorú gyermekek – vegyes 

csoport)
A bölcsődei intézményegységben folyamatosan történik a 

gyermekek beszoktatása.

Az óvodai intézményegységben a kiscsoportos gyermekek 
beszoktatása zajlik, ezzel párhuzamosan elkezdődött a 
tervszerű nevelőmunka.

Az Óvoda Helyi Nevelési Programja 2010. szeptember 
1-i hatállyal módosult. A módosított nevelési gyakorlatnak 
megfelelően elkészültek a csoportokban a tevékenység és 
projekt tervek.

Első projektünk témája az ősz. A gyermekek nagy örömmel 
gyűjtik az őszi terméseket, zöldségeket. Verseikben, vizuális 
munkáikban ennek szépségét jelenítik meg.

Elmúlt a nyár, itt az ősz,
Szőlőt őriz már a csősz.
Kipattant a búza szeme,
Vajon a babám szeret-e?
Ha nem szeret, megbánja, 
Leszek a más babája.

Az októberi események sok-sok vidámsággal, 
érdekességgel, rendezvénnyel, gazdagították a lakók 
mindennapi életét. Lakóink részt vettek az Aradi vértanúk 
emlékére rendezett iskolai ünnepségen, majd az 1956. 
október 23-i események tiszteletére rendezett iskolai 
és városi rendezvényen fájó emlékekkel, könnyeikkel 
küszködve, meghatottan hallgatták a 8. osztályos tanulók 
által megjelenített „eseményeket”. Az ünnepségek előtti, 
majd az azt követő napok a régi idők emlékei között kutatva, 
a megtörtént dolgokról, eseményekről beszélgetve teltek 
el. A megszokott napi dolgok ritmusát megszakítottuk 
egy könyvtári látogatással, palacsintasütéssel, névnapi és 
születésnapi ünnepséggel. Tóth Istvánné Ilonka nénit 91. 
születésnapján köszöntötték a lakók és az Otthon dolgozói. 
Izgalommal fújta el a születésnapi torta gyertyáit. Anna 
néni verssel köszöntötte az ünnepeltet, majd lakótársai 
jókívánságait fogadta könnyes szemmel. Meglepetésként 
hatott a lakók számára még ezen a délutánon a Citera zenekar 

késő estébe nyúló zenélése, a lakók közös éneklése. Mivel 
beköszöntött az ősz, zeng a présház, a nagykádakban tapossák 
a szőlőt, tombol a vénasszonyok nyara, zene, tánc, vigasság 
hajnalig, táncosok, énekesek, látványos ceremónia.    Bné

SZOCIÁLIS SZOLGÁLTATÁS
Beköszöntött az ősz az Otthonba is
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   Gyalogos teljesítménytúra

KÖZÖSSÉGI HÁZ

A rövidebb távokon volt is szépen részvétel, a 70-
es távon viszont sajnos egyedül kellett végigtaposnom. 
Volt rét, aztán töltés és árterület, megint jó darab gát, 
mezőgazdasági területek, és egy szélmalom (ilyet eddig 
csak képen láttam) erdők, aztán megint szántóföldek és 
a csatorna gátján mindkét oldalon hatalmas nádasok, 
fasorok, tavak és holtágak. A kilátás egészen frankó 
volt, körülbelül az egész napi útvonalat be lehetett látni 
a töltésről. Egyenletesen elosztva 8 ellenőrző pont volt, 
kicsit pirultam, hogy csak miattam jönnek ki a pontőrök, 
de minden ponton ott voltak. Az időjárás űberelhetetlen 
volt, igazi napos kora őszi túraidő.

Az elején párszor elkavartam erre-arra, aztán 
rászoktam, hogy minden szakaszt előre elolvasok. Egyébként soha nem szoktam elolvasni az itinert :) Most viszont bevált a 
stratégia, a végén egy kis levezető futással 13 óra alatt lett meg a 70 kilométer.

Profi módon és szívvel-lélekkel megrendezett túra volt, a szervezők tényleg mindent beleadtak. Kiváló volt a szálláshely, 
segítettek odanavigálni, kijöttek elém a buszhoz és a végén még a vonathoz is kivittek.

Hornyák László, Budapest
A cikk eredetije az alábbi honlapon található: http://www.teljesitmenyturazoktarsasaga.hu/beszamolo?a=a&id=462

Akik a túra megvalósulását segítették:
Feketéné Molnár Zsuzsanna
Nagy Tímea
Rákóczifalvai Polgárőrség
Beroe: Sós János, Holló Jánosné, Komárominé Kovács 
Katalin, Balogh Győző, Papp Istvánné, Fehér Ferenc
Fidesz helyi szervezete: Gergete János, Fogarasi Lászlóné, 
Szathmári János
Rákóczi Lovasai: Novák Gyula
Kertbarát Kör: Simon György, Simon Györgyné
Rákóczifalvai Tűzoltóegyesület: Nagy Tibor, Németh János
Ráte: Jámbor Sándorné, Csonka Margit
II. Rákóczi Ferenc Nyugdíjasklub: Harangozó Ernő
Jobbik Magyarországért Mozgalom helyi szervezete: Berta 
Gábor, Bertáné Dávid Edit, Tasy Mihály, Kertész Attila
Rákóczifalva KSE Lovas Szakosztálya: Mészáros József

Jean Béliveau tiszteletére 70-35-17
2010. szeptember 4., szombat

Együtt Egymásért Rákóczi Klub: Gál Jánosné, Bukta 
Jánosné, Berkó Mihály, Berkó Mihályné, Kőrösi Sándorné, 
Katona Istvánné, Urbánné Kelemen Rózsa, Szilágyi Bálint, 
Szilágyi Irén
Varsány Közösségi Ház: Csikós Andrea, Császiné Csáti 
Réka, Tóth Istvánné Margitka
Valamint külön köszönjük a Szabados Hús Kft-nek, a Kuruc 
Pékségnek és Novák Gyulának a zsíros kenyér hozzávalóit, 
a Csüllög és Fia Kft-nek a forró teát, Novák Gyulának 
a sok-sok dinnyét, Papp Imrének a grafikai munkát, a 
tiszatenyői faluháznak és Bagimajorban az újjáépült régi 
iskolának, hogy helyet biztosítottak az ellenőrzőpontoknak, a 
Falugondnokságnak az autóért és a TISZ-nek a frissen vágott 
ösvényért és rendezett Tanösvényért. És Szabó Árpinak 
a mindent és Jean-nak, hogy anno erre járt. Jövőre újra 
találkozunk!

Ideglelés, Locust On The Saddle, The Moorders, 
Mirodam
Koncert 2010. április 17., szombat

Eljött a hó közepe, úgyhogy ismét betorzultak a gitárok a 
Közösségi Házban. A múlt havi pazar akusztikus rock&roll 
után most a hangos rockzenéé volt a főszerep, és nem is 
okozott egyik meghívott zajkeltő brigád sem csalódást. 

Az itthon régen látott Ideglelés semmit sem bízott a 
véletlenre, egy jó kis rockkoncerthez nekik elég Egon, meg 
a klasszikusok öröksége. A mindig vidám, és mindig Egon 
névre hallgató frontemberrel felálló csapat elővette szépen 
új EP-jük, a Blair Witch dalait, de ugyanígy Joe Satriani 
szellemét is megidézték, „pedig a fószer még nem is halt 

meg”. Meglátszott a korai időpont, mindössze két 2-4 éves 
gyerkőc tombolt, ám ők a nagyokat is megszégyenítő módon 
ropták a rokkra. 

Aztán jött a Locust On The Saddle, a kis helyi keménymag 
legnagyobb örömére. A közönség nagy része különösebben 
nem volt vevő erre a jófajta stoner/doom muzsikára, de 
igazából ez senkit sem zavart, a banda lelkesen játszott. Ez 
a leginkább bedurvult Black Sabbath-ra emlékeztető zene 
élőben a legütősebb, és még a tavalyinál is jobb koncertet adtak 
a fiúk. Sajnos a már készülő új lemez dalait nem hallhattuk 
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                                                                                            Újra indul a hagversenysorozat

Novemberben elkezdődik a Filharmóniai előadássorozat 
harmadik évada a Varsány Közösségi Házban! Az elmúlt 
évekhez hasonlóan most is általános iskolások számára 
hirdettük meg a három előadásból álló hangverseny-
sorozatot.

Az első előadás Petőfi Sándor elbeszélő költeménye 
nyomán Kacsóh Pongrác: János vitéz című daljátéka lesz 
a Szolnoki Szimfonikus Zenekar tolmácsolásában. A János 
vitéz játékos, mesés fordulataiból mind tisztábban emelkedik 
ki a nép hősi alakja, akit nem veszteget meg távoli királyságok 
pompája, kényes hercegkisasszonyok bája: János vitéz, a 
kukorica között lelt Jancsi, csak földje, népe, hazája után 
áhítozik. Kacsóh Pongrác e zenéjében a magyaros műdal 
legjobb hagyományaira támaszkodik, letisztítja e műfajra 
jellemző felesleges sallangot -, egyszerűségre, megkapó, jól 

még, de az első album és a remek Down-feldolgozás nem 
hagyott hiányérzetet. Sikerült végül akkora bulit kerekíteni 
az egészből, hogy a színfalak mögött már tervbe vettek egy 
újabb visszatérést.

A szolnoki Moorders műsorát sajnos csak részben láttam, 
de amit sikerült elcsípni belőle, az profi volt. Persze Iron 
Maidnem és Lady Machbeth zenészektől ez a minimum, mivel 
mindkét zenekar a szolnoki rockélet két kimagasló zenekara. 
A Moorders már jobban megtáncoltatta a közönséget, Gary 
Moore legjobb 80-as évekbeli slágereit vették elő, Shape 
of Things-t, vagy az abszolút közönségkedvenc Ready for 
Love-ot. 

És mint legutóbbi fellépésükkor, most is a Mirodam 
műsora alatt volt a legnagyobb a pörgés. Ez persze betudható 
a tagok ismertségének és a feldolgozott közismert daloknak, 
zeneileg azonban a legkevésbé kiforrott produkció volt, és 
még igazából a koncepció sincs meg a zenekarnál, hogy 
merre is kéne menni. 

Összességében jó koncert volt, a Locust On The Saddle 
különösen odatette magát, a többiek is minőségi rockzenét 
tálaltak, részemről egyedül a Mirodam volt, amit kicsit sem 
tudtam élvezni, társaság nélkül nem mennék el egy bulijukra 
sem.

Dencs Norbert

énekelhető, tiszta dallamvonalra törekszik.  A mű őszinte, 
áradó dallamossága, a muzsika magyaros hangzása - több 
mint száz éve - a közönség széles rétegeit hódítja meg.

A második előadásra februárban kerül sor „Rezes 
barangolás” címmel. A Főnix Rézfúvós Quintett 1983-ban 
alakult a Debreceni Filharmonikus Zenekar művészeiből. A 
műsorban válogatást mutatnak be - a reneszánsztól napjainkig 
- a rézfúvós zene legszebb darabjaiból. 

A hangversenysorozat záró előadása áprilisban lesz. A 
Talamba Ütőegyüttes zenei utazásra hívja a közönséget 
az ütőhangszerek csodálatos világába. Ki ne látott volna 
gyereket, aki dob vagy más ütőhangszer láttán önfeledt 
játékba kezdett. Még a sokszor zárkózott gimnazisták és a 
komoly felnőttek sem tudnak ellenállni, ha módjuk nyílik 
egy-egy csillogó, csilingelõ hangszer kipróbálására. A 
Talamba Ütőegyüttes ezt az ösztönös kíváncsiságot kívánja 
kielégíteni, és táplálni hangszerbemutatójával, tartalmas, 
változatos szórakozást nyújtva.

Cs. Csáti Réka

ÉLJ EGÉSZSÉGESEN!
Tornázz, mozogj a 

Varsány Közösségi Házban (is)!

Hétfő: 
17-18 óra: aerobik
18-20 óra: jóga
Szerda:
18-19 óra: aerobik
Csütörtök:
16-18 óra: moderntánc - Dalma Dance Klub
Péntek:
18-19 óra: aerobik
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   Csendes megemlékezés az aradi vértanúkról

KÖZÖSSÉGI HÁZ
A szabadságharc leverése után 1849 szeptemberének végén 

összeült a haditörvényszék.
A tizenhárom tábornokot felségsértés címén halálra ítélték.
Az ítéletet kimondták, de teltek-múltak a napok, és a végrehajtásról 

nem esett szó. A családtagok már abban bíztak, hogy Ferenc József 
kegyelmet ad az elítélteknek.

Október 6-án a pesti Újépület falánál főbe lőtték Batthyány 
Lajos volt miniszterelnököt. Az aradi várban pedig különleges 
intézkedésekkel készítették elő a kivégzést. Ezerháromszáz katonát 
éles töltéssel láttak el, éjjel kettőzött őrcsapatok jártak fel és alá, 
hajnalban az egész őrség fegyvert ragadott. 

A tábornokok vigasztalására lelkészeket küldtek, de inkább őket 
vigasztalták az elítéltek: a papok sírva léptek be hozzájuk.

Gyalogmenetben kísérték a tábornokokat a kivégzés helyére. 
Egyedül Damjanich és Sujánszky lelkész ült parasztszekéren, 
a tábornok szivarozott, éppen elszívott egy szivart, mikor az 
akasztófákhoz értek. 

Útközben azt mondta Sujánszky tisztelendő úrnak:
- Csak legalább Kossuthot óvja meg az Isten a mi sorsunktól, 

így legalább marad némi remény, hogy hazánknak még egyszer 
fölvirrad!

Négy tábornokot főbelövésre ítéltek - kilenc akasztófa állt a 
vesztőhelyen.

Először Pöltenberg előtt állt meg a porkoláb.
- Kérem, kapitány úr! (mindenkit azon a rangon szólított, amelyet 

egykor a császári seregben viselt).
Pöltenberg egy percnyi halasztást kért, odalépett Damjanichhoz, 

és megszorította a kezét. Damjanich azt mondta neki:
- Isten veled, barátom! - S azzal megcsókolta.
Egymás után léptek a tábornokok Damjanichhoz, mindenki 

búcsút vett tőle.
Amikor Leiningenre került a sor, ő engedélyt kért a vezénylő 

őrnagytól, hogy a legénységhez szólhasson. 
- No, hát szóljon, de röviden!
A harmincéves ifjú most is honvéd tábornoki egyenruhát viselt, 

csengő hangon megszólalt, és német nyelven ezt mondta:
- Felőlem azt a hírt terjesztik egyesek, hogy én Buda 

felszabadításakor osztrák tiszteket meggyilkoltattam volna. Nekem 
nem áll módomban más védekezés, ezért itt az utolsó percben, Isten 
szabad ege alatt a jelenlevők előtt kijelentem, hogy ez a rólam 
terjesztett hír aljas rágalom!

Ezután társaihoz fordult, és azt mondta nekik:
- Isten veletek, bajtársak! Nemsokára egy más, igazabb bíró előtt 

állunk, ő igazságosan ítél majd fölöttünk. 
Damjanich már csak Vécsey Károly tábornoktól búcsúzhat el, 

akit utolsónak hagytak, mert a délvidéki hadsereg megtartásáért rá 
különösen haragudtak. 

- Éljen a haza! - kiáltotta Damjanich. Ez volt az utolsó szava. 
Vécsey körülnézett, nem volt kitől elbúcsúznia.

Ekkor odalépett Damjanich tábornokhoz, és megcsókolta a kezét.
Mihelyt a katonaság elvonult, és a közlekedést helyreállították, 

ezrével zarándokolt a nép a kivégzés helyére. 
„Arad pedig a magyar Golgota” - írta Kossuth, mert a 

szabadságharc mártírjai is új hitet öntöttek a hazafiak szívébe. 
Lengyel Dénes nyomán 

Forrás: http://www.jopajtas.co.yu/54.2627/CIKK32.html 



RÁKÓCZI RÁKÓCZIRÁKÓCZI RÁKÓCZI

15

- A Mount Everestet megmászni próbáló alpinisták közül 
minden negyedik    belehalt a kísérletbe.

- A patkányok hosszabb ideig bírják víz nélkül, mint a tevék.
- Az ember nem képes nyitott szemmel tüsszenteni.
Tüsszentés közben az ember szíve egy millisecundum 

időre megáll.
- Mindenki tudja, hogy a spenót sok vasat tartalmaz, 

ezért aztán a szülők erőszeretettel erőltetik le gyermekeik 
torkán. Az igazság azonban az, hogy a spenót semmivel sem 
tartalmaz több vasat, mint bármely más zöldség.

A félreértés még az 50-es évekből származik, amikor 
egy élelmiszerkutató rossz helyre tett egy tizedesvesszőt, 
így a vizsgálat eredménye tízszeres vastartalmat mutatott a 
valósághoz képest.

- A kacsahápogás nem visszhangzik – senki sem tudja miért.
-A British Museum könyvtárában a legértékesebb közép-

európai   ősnyomtatványa 1533-ban, magyarul íródott.
- 1938-ban a Time magazin „Az év embere” választásán a 

győztes Adolf Hitler volt.
- A pókháló egy hihetetlenül erős anyag: a vastagságához 

viszonyítva jóval erősebb, mint az acél. Szakértők szerint egy 
ceruzavastagságú pókháló kötél meg tud állítani egy Boeing 
747 óriásgépet.

- Julius Caesar, Nagy Sándor és Dosztojevszkij egyaránt 
epilepsziásak voltak.

- Egyes számítások szerint az emberi agy tárolókapacitása 
1 trillió bit, vagy 1164153 gigabyte.

- Úgy becsülik, hogy ha a földön valaha is kibányászott 
aranyat összegyűjtenék, beolvasztanák, akkor egy 20 méteres 
élhosszúságú kockában elférne az egész.

- Lev Tolsztoj hat éven át írta a Háború és béke című 
regényt.

- Az első e-mailt 1972-ben továbbították az interneten 
keresztül.

A hagyományok szerint a pezsgőt 1693-ban találta fel 
Don Perignon, francia bencés rendi szerzetes. A champagne-i 
pincemester állítólag olyan szőlő felhasználásával készítette 
a korszakalkotó nedűt, amelyet Magyarországról behozott 
vesszőkből nemesítettek a francia borvidéken.

- Nyugat Európában a nadrágviselést a magyarok 
„terjesztették” el. Addig az ókori európaiak szoknyát viseltek. 
A lovas nemzetek hordtak nadrágot, mert így könnyebb volt 
megülni a lovat.

- Az ostorcsattanás igazából egy miniatűr hangrobbanás, a 
bojt átlépi a hangsebességet.

- A Nobel – díjat Alfred Nobel a dinamit feltalálója 
azért alapította, hogy halála után a neve ne a pusztításhoz 
kötődjön.

- A világtörténelem leghosszabb műsormegszakítását a 
BBC követte el. Egy Miki egér rajzfilmet szakítottak félbe 
azzal a hírrel, hogy kitört a második világháború. Hat év 
után aztán akkutárusan folytatták a félbeszakított rajzfilmet, 
pontosan attól a ponttól, ahol abbahagyták.

- Egy órán át tartó fejhallgató viselés a fülben tanyászó 

KÖNYVTÁR
                                                                                        „Lehet, hogy ezekről nem tudtál”

baktériumok számát a hétszeresére növeli.
- Goethe nem bírta a kutyaugatás hangját, alkotni pedig 

csak úgy tudott, ha egy rothadt alma volt az íróasztal 
fiókjában.

- Egy műanyag doboz körülbelül 50000 év alatt bomlik el.
- Albert Einstein 6 éves korában kezdett beszélni.
- Winston Churchill egy női mosdóban született, egy 

táncmulatság alatt.
- Marilyn Monroenak hat lábújja volt.
- Leonardo da Vinci képes volt egyik kezével írni, a 

másik kezével pedig rajzolni – egyszerre. Leonardo da Vinci 
kézírásait csak tükörből lehetett elolvasni.

- Pablo Picasso halva született, a bába ott is hagyta az 
asztalon. Picasso nagybáttya hozta vissza a kicsit az életbe, 
egy slukk szivarfüst segítségével.

- A vakok írását egy 5 éves francia fiú, Louis Braille 
fejlesztette ki. Braille 3 éves korában vakult meg, miközben 
apja szerszámaival játszott és az egyik kiszúrta a szemét.

- Egy ember éjszakánként átlagosan ötször álmodik. 
Minden ilyen álomrészlet hosszabb az előzőnél, az első 
időtartama mintegy 10 perc, az utolsóé pedig 45 perc.

- A történelem legrövidebb háborúja Anglia és Zanzibár 
között dúlt, 1896-ban. Zanzibár letette a fegyvert 38 perc 
után.

- Bár több, mint 20000 méhfaj ismert, csak 4 fajuk készít 
mézet.

- Létezik egy pókféle, amit Harrison Ford után nevezték el.
- A Pentagon híres ötszögletű épületében kétszer annyi 

mellékhelyiség van, mint amennyit a dolgozói létszám 
indokolna. Ennek oka az, hogy a 40-es években, amikor 
épült, még érvényben volt egy Viriginai törvény, amely 
szerint külön 

WC-t kellett építeni a fekete és a fehér alkalmazottaknak.
(forrás: internet)
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CIVILEK
   Találkoztak a Rákóczifalváról elszármazottak…

Szeptember 11-én az esős idő ellenére lassan benépesült 
a Varsány Közösségi Ház emeleti terme. A Rákóczifalvaiak 
és az innen elszármazottak tartották éves közgyűlésüket. 
A kölcsönös üdvözlések után Máté Pál megbízott elnök 
beszámolt a szervezet elmúlt évi munkájáról és a pénzügyi 
helyzetről. Ismertette az előzőleg kiküldött Szervezeti 
Szabályzatra kapott véleményeket, azok összegzése után a 
tagság elfogadta az új Szabályzatot. Ezután megválasztották 
az új vezetőséget, melynek tagjai:

Tiszteletbeli elnök:   Dr. Páldi András
Társelnök:   Dr. Bajnóczky István
Elnök:    Máté Pál
Titkár:    Hajas Attiláné Csák 
Edit
Gazdaságvezető:   Pocsai Tiborné Erdei 
Mária
Referens:   Katona András
Ell. Bizottság vezetője:  Erdei Béla
Sajtófelelős:                Szegedi Zsuzsanna
A vezetőség tagja továbbra is: Bartus László

Megállapodtak a következő összejövetel időpontjában 
is: A tagság szavazata alapján 2011-ben a városavató 
évfordulóján (augusztus közepe) találkoznak újra, ahol 
a saját szervezésű programokon túl bekapcsolódnak a 
városi rendezvényekbe is. Az éves programban feladatul 
tűzték maguk elé a település múltjának kutatását, a feltárt 
eredmények közhírelését az iskolával, illetve az egyházakkal 
karöltve.

Ezután megkoszorúzták az Alkotóház falán Borsos István 
Rákóczi domborművét, és szalagot kötöttek a közösen 
ültetett emlékfára.

Ebédidőben szendvicsek, üdítők és különböző házi 
készítésű finom sütemények fogyasztása mellett hallgatta 
meg a tagság Bede Judit előadását a Brumm Szövetkezet 
munkájáról. Meleg szavakkal méltatta dolgozóik ügyességét, 
leleményességét, szorgalmát, amelyről a jelenlévők is 
meggyőződhettek a kiállított tárgyakban gyönyörködve. 
Volt itt minden, különféle mesealakok, állatfigurák filcből 
és más anyagokból, de megelevenedtek a mesék sokszínű 
bábfigurái is. A merített papírokból készített mappák, kis 
noteszek, díszes idézetek és még számtalan ötletes, tetszetős 
apró tárgy, amit saját kezűleg hulladék- és maradék anyagok 
felhasználásával készítettek a szövetkezet dolgozói. Jó volt 
szembesülni azzal, hogy ebben a rohanó és „műanyag” 
világban vannak még szívet, lelket gyönyörködtető 
természetes készítmények, amelyeket akár mi magunk is 
elkészíthetünk, nem mindennapi örömet szerezve ezzel 
gyermekeinknek, unokáinknak.

Ezután Simon László a Rovás Alapítvány kuratóriumi 
elnöke tartott igen érdekes előadást a székely-magyar 
rovásírás újabb kori térhódításáról annak kapcsán, hogy a 
Rákóczifalvára érkezőt immár rovásírásos tábla is köszönti 

a város határában. Simon László a rovásírás eredetéről, 
történetéről és tervezett jövőjéről beszélt. Bemutatta a már 
eddig lefordított mesekönyvet és Gárdonyi Egri csillagok-
ját. Céljuk, hogy a kisiskolásokkal is megismertessék e 
régi írásformát, színesítve, illetve feloldva a számítógépek 
monotóniáját.

Végezetül a jelenlévők megtekinthették, megvásárolhatták 
az elszármazott Dr. Végh Endre vadászati témájú könyveit, 
illetve Máté Pálné szakácskönyveit, továbbá a Rovás 
Alapítvány eddigi kiadványait.

Összegzésképpen elmondhatjuk, hogy egy tartalmas, 
színes találkozó  részesei voltunk, ahol a sok érdekes 
látni- és hallanivalón kívül maradt idő négyszemközti vagy 
csoportos beszélgetésekre is. Most is felemlítődtek a régi 
ismerősök, a közös emlékek. Úgy érzem, akik vállalták a 
fáradságos  utat, és megtiszteltek bennünket jelenlétükkel,  
jól érezték magukat, és friss hírekkel, régi emlékekkel 
feltöltekezve térhettek haza.

Nagyon sajnálatos viszont, hogy a legkörültekintőbb 
szervezés ellenére,  kevesen jöttek el a találkozóra, többen 
az utolsó pillanatba mondva le a részvételt a rossz időjárásra 
és egyéb okokra hivatkozva. Érdektelenségükkel magukat 
fosztották meg az érdekes ismeretektől és a régen látott 
barátok társaságától.

Rákóczifalva, 2010. szeptember 20.   
Máté Pál elnök
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                                                                                              Harmincöt éves a nyugdíjas klub

                                                                                                                  A jó szó – az élet sója

CIVILEK

A II. Rákóczi Ferenc Nyugdíjas Klub rendezvénye
A II. Rákóczi Ferenc Nyugdíjas Klub 2010. 09. 27-én a 

sportcsarnokban megtartotta szokásos, Idősek Világnap-i 
ünnepségét. Az ünnep fényét emelte, hogy most 20. 
alkalommal szerveztük meg ezt a rendezvényt, ráadásul 
a klub most ünnepelte megalakulásának 35. évfordulóját. 
A kiküldött meghívóknak, 14 település nyugdíjas klubja, 
430 taggal tett eleget a megyéből, és megyén kívülről. 
Most első alkalommal, még Szegedről is érkezett vendég. 
A házigazdákon kívül megjelent több helyi civil egyesület 
tagja, az Idősek Bentlakásos Otthonának lakója, és városunk 
több szórakozni vágyó polgára.

Megjelenésével megtisztelte klubunkat Szalay Ferenc 
Szolnok Megyei Jogú város polgármestere, Balázs 
Péter színművész, a Szigligeti Színház igazgatója, aki 
megörvendeztette a résztvevőket műsorszámával, Gombás 
Gáborné a Nyugdíjas Klubok és Idősek „Életet az éveknek” 
Országos Szövetsége elnöke, Demény Istvánné a Jász-
Nagykun-Szolnok Megyei Kulturális és Érdekvédelmi 
Egyesület elnöke, Tóth Lajos Rákóczifalva Város 
polgármestere.

A díszvendégek és a megjelent klubok vezetői sorban 
köszöntötték a házigazda klubot születésnapja és az Idősek 
Világnap-i ünnepség alkalmából. Ez utóbbi köszöntés 
természetesen kölcsönös volt, hiszen az átlag életkor 
bőven hatvan év felett volt, ami a résztvevők hangulatán és 
aktivitásán nem látszott.

A vendégklubok tagjai különböző műsorszámokkal 
szórakoztatták a résztvevőket. Volt tánc, szavalat, ének. Az 

ebéd ismét a Csüllög konyháról került az asztalra, mindenki 
megelégedésére. A felszolgálást leendő szakemberek 
végezték, a szolnoki vendéglátó szakiskola 12. évfolyamos 
felszolgáló tanulói, melyet ezúton is megköszönünk nekik.

Ebéd után tánc, majd tombolasorsolás következet, 
utána zárásig ismét tánc, vidám szórakozástól volt hangos 
a sportcsarnok. Zenét a már megszokott és igen nagy 
népszerűségnek örvendő „állandó zenészünk” Ábel 
Tibor szolgáltatta. A résztvevők erre a pár óra hosszára 
megfeledkeztek korukról, betegségeikről, reumájukról és 
vidáman ropták a kora esti búcsúzkodásig.

A rendezvény sikerére jellemző, hogy minden résztvevő 
a jövő évi viszontlátás reményében búcsúzkodott a 
házigazdáktól és ígéretet tettek a 2011-es összejövetelen 
történő megjelenésre. 

F.F.

A „Nyitott Könyv” Irodalmi Klub tagjai a megalakulás 
óta havonta, kéthavonta összejönnek a Könyvtárba, kötött, 
illetve kötetlen programok keretén belül.

Év elején közösen felvázoljuk azt a vonalat, amelyen 
haladni szeretnénk.

A Klub tagjai valamennyien irodalomkedvelő emberek, 
többen művelik is, nemcsak olvassák az irodalmi 
alkotásokat.

Az előre megszerkesztett programon belül időnként 
jeles nagyjaink egy-egy évfordulójáról emlékezünk meg 
versolvasással, prózákkal.

Páran közülünk szavalóversenyeken is megmérettetik 
magukat, általában szép eredménnyel.

Rendszeresen járunk szinte valamennyien az Idősek 
Napközi Otthonába, ahol a bejárók már jól ismernek minket, 
várják a verseket, a felolvasásokat.

A kellemes, vidám hangulatú összejöveteleinken nem 
egyszer saját írásainkkal, verseinkkel szórakoztatjuk 
egymást.

Szabadtéri programot is szerveztünk az idén, ám az 
időjárás nem kedvezett. Halasztódott, halasztódott.

Az év utolsó előtti, még viszonylag kellemesebb időjárást 

ígérő összejövetelére szalonnasütést terveztünk vidám, 
kötetlen beszélgetéssel.

Harmadik nekifutásra csak összejött.
Nagyon jó hangulatban, vidáman telt el az a pár óra, s a 

sült szalonna mellé került még paprika, paradicsom, otthonról 
hozott finom krumplis pogácsa, ízletes töpörtős pogácsa is és 
finom jó ártézi víz.

De ami ezt a napot igazán ízessé tette, az a sok-sok jó 
baráti szó.                                   Urbánné Kelemen Rózsa
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Kósa Lajos

IFJÚSÁG

Szeretnék egy olyan 
fiatalembert bemutatni, 
aki kedvet kapott 
a méhészkedéshez, 
annak ellenére, hogy 
tanul. Döme napján 
találkoztam vele, 
árulta saját termékét és 
nagyon ötletesen maci 
formákat csináltatott 
üvegből, amiben méz 
volt. 

- Kósa Lajosnál 
járunk, aki egy helyi 
vállalkozó, tanuló, igen 
agilis fiatalember. Mióta 
él Rákóczifalván?

- 1995-ben költöztünk Rákóczifalvára, egyébként már 
dédnagyszüleim is itt éltek, de én Kaposváron születtem. 
Édesapám katona volt és ő Taszáron dolgozott. Később 
Szolnokra került, akkor Szolnokra költöztünk. Végül 
úgy döntöttünk, hogy kertes házban szeretnénk élni, így 
költöztünk vissza Rákóczifalvára.

- Testvére van?
- Igen, egy fiú testvérem van, egy öcsém, aki a Szolnoki 

Főiskolán tanul. 
- Önnek milyen végzettsége van?
- Ipari elektronikai technikus vagyok és jelenleg 

gépészmérnök hallgató.
- Egy ipari technikus hogyan kerül kapcsolatba a 

méhészettel?
- Gyakorlatilag a két szakmának semmi köze egymáshoz. 

Szakközépiskolás koromban elmentem segíteni egy 
barátomnak a méhészetébe és annyira megtetszett, hogy 
eldöntöttem, én is méhész leszek. Érlelődött benne a dolog 
és egyszer a piacon egy mézet áruló bácsitól kérdeztem meg, 
hogy nem-e adna el méheket. Igent mondott és így 2003-ban 
meg lett az első kettő méhcsaládom. 

- Jelenleg mennyi méhcsalád van?
- 85 családom van.
- Ez igen! Hogy bír ennyi méhcsaláddal?
- Nem kis munka. Rengeteg feladat van velük. Ez 

teljes embert igényel. Egész éves elfoglaltság. Tavasszal 
megkezdődik a munka márciusban, onnan kezdve szállítom 
őket. Először a repce, aztán az akác, víziakác és a többi 
méh legelőre. Közben vannak pergetések, a mézzel is kell 
foglalkozni, szűrni, palackozni. Az egyik legnagyobb kihívása 
az értékesítés, ami nagyon fontos, mert egész évben kell, 
hogy menjen a méhészeti foglalkozással párhuzamosan. 

- Hogy került kapcsolatba a Maci Múzeummal? Ezt a 
kérdést azért teszem fel, mert 3 évvel ezelőtt a Döme Napon 
egy igen fiatal ember árulta a mézet, és volt közöttük üveg maci 
formájú csomagolás is. Igen meglepődtem, mert tudtam, hogy 
Balázs Antal régóta keresi azt az embert, aki a Múzeumhoz 

kapcsolódóan különböző formátumú csomagolásban mézet 
tudna forgalmazni, akár idegenforgalom céljából, mint helyi 
terméket. 

- A Múzeum ötletgazdájával nagyon sokat beszélgettem, 
mert régóta ismerem. Valahogy feljött az a dolog, hogy 
a méz kapcsolódik a macikhoz. A mesék világában is 
elengedhetetlen, hogy a macik kezében legyen egy csupor 
méz, és felvetődött, hogy esetleg ilyen macis üvegekben 
szállíthatnék nekik mézet a múzeumba és árulhatnám a 
rendezvényeken. Azóta minden évben ott vagyon. 

- Van sikere a méznek?
- Igen, főleg, hogy ilyen díszüvegekben van, szerintem 

nagyon nagy sikere van. 
- Mit szólnak a fiatal barátai hozzá, hogy Ön ilyet csinál?
- Először idegenkedve fogadta a többség. Valószínű azért, 

mert más ebben nem nagyon lát fantáziát. Most már látják, 
hogy van eredménye a munkámnak. 

- Nagyon értékes munkát végez, mert a mézre egyre jobban 
szükség van, mert nagyon egészséges, gyógyhatása van. 

- Teljes értékű táplálék és mind e mellett nagyon finom. 
Úgymond gyógyszernek is lehet mondani, mert nagyon 
régóta használják a gyógyításban, megelőzésben. Nagyon 
sok betegségre jó, illetve annak megelőzésére. Gyakorlatilag 
bárki fogyaszthatja megkötések nélkül. 

- Tudomásom szerint Ön tanul is. Hogy fér az idejébe?
- Időbeosztással. Sok mindenre oda kell figyelni. Azért 

tudom, mert a méhészet elsősorban hobby nekem. Ma 
már megélhetéssé vált. De nem úgy fogom fel, mint egy 
munka, hanem mint szórakozás. Ezenkívül nagyon szeretek 
horgászni. 

- Szülei mit szóltak hozzá, hogy Ön méhészkedni akar?
- Először nem akarták elhinni, de látták hogy hajthatatlan 

vagyok és mikor az első két méhcsalád itt volt az udvaron, 
látták, hogy nem viccelek, komolyan gondoltam a 
méhészkedést. Azóta ők is segítenek, ha kell. 

- Távlati célok? 
- Szeretném fejleszteni, modernizálni az eszközöket, hogy 

még többet tudjak termelni, minél jobb minőségű mézet 
tudjak előállítani. A többit majd meglátjuk. Tervek, célok 
vannak. 

- Milyennek látja Rákóczifalvát?
- Szeretek itt élni, de lenne mit javítani, elsősorban az 

emberek hozzáállását, mert Rákóczifalván nagyon sok olyan 
lehetőség van, amit nem használunk ki. És ez elsősorban az 
emberek hozzáállásán múlik. 

- Nagyon-nagyon sokat lehetne még írni, mert igen érdekes 
dolog a méhészet. Én kívánok Önnek sok sikert az életben, 
úgy a tanulásban, mint a méhészet fejlesztésében. 

Nem azt mondom, hogy mindenki méhészkedjen, de 
lehet gondolkozni azon, hogy milyen más terméket lehetne 
előállítani értékesítés céljából, mint helyi terméket. Ez a 
fiatalember a cél érdekében még egy méhészeti iskolát is 
elvégzett.

Jobbágyné
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                                                                                                                „Beszélni magyar?”

Nyitott világban élünk, és a 20-25 év alattiak el sem tudják 
képzelni azt, hogy ne lehessen szabadon, a világ bármely 
országába utazni. A hirtelen feltörő szabadság azonban nem 
minden esetben pozitív jellegű. Habár a szakirodalom szerint 
a jelenkor társadalmának embere ért a csalafintaságokhoz, 
nem lehet már a marketing adta lehetőségekkel a torkán 
bármit is lenyomni, mindenki egyedi, önállóan gondolkodó 
lény, és az emberi történelem csúcspontját éli, valójában nem 
ezt látjuk. Főleg nem Magyarországon. 

Ellentmondásos és szélsőséges folyamatok jöttek és 
jönnek létre poszt(-poszt) modern társadalmunkban, melyre 
lassan már jelzőket sem tudnak kitalálni. Emellett pedig azt 
említettem, hogy a történelem csúcspontját éli. Ha hiszik, 
ha nem, valóban így van: ilyen magas életszínvonalról nem 
léteznek feljegyzések. Hiszen bárki vehet multifunkciós 
készülékeket, bárki beszereltethet egy (vagy több) 
klímaberendezést a lakásába, és bárki megkaphatja a legújabb 
és „legegyedibb” autómodellt. Persze, ha van miből. Az 
elmúlt évek hitelválsága nem ezt mutatja.

És eljutunk a valósághoz: a hirtelen megkapott szabadság 
nem tanította meg a társadalom résztvevőit annak ésszerű 
kezelésére és használatára. De még mindig nem késő 
elkezdeni dolgozni rajta. 

Nem lehet elégszer hangsúlyozni a nyelvtudás fontosságát, 
amiről pár hónapja már írtam gondolatokat. Azonban fölösleges 
állandóan „hajtogatni”, amíg nem tudatosul a fejekben, hogy 
mekkora lehetőségek rejlenek ezen a téren. Írhatok akármit, 
ódákat is zenghetek a nyelvtanulás jelentőségéről, senkit nem 
fog érdekelni egészen addig, amíg nem kerül valaki egy olyan 
élethelyzetbe, ahol felmerül benne ennek értéke. Mindemellett 
számos probléma merül fel:

- A nyelvtanítás megfelelő minőségben és mennyiségben, 
hatékony módszerekkel még mindig nem sok helyen lelhető 
fel, vagy egyszerűen nem ismerik fel lehetőségét.

- Az az ember, aki legalább egy nyelvet nem tud úgy 
elsajátítani, hogy azon önálló gondolatokat, érzéseket tudjon 
megfelelően kifejezni és megfogalmazni, az nem fog más 
nyelven sem megtanulni beszélni. Itt nem másról, mint a 
saját anyanyelvünk fejlesztéséről van szó.

- Továbbá érdemes elgondolkodni azon, hogy ma egy 
olyan rendszerben élünk, ahol diplomát szerezni könnyebb, 
mint nyelvvizsgát. Annak tükrében, hogy országosan, éves 
szinten a hallgatók több, mint a fele nyelvvizsga hiányában 
nem veheti át a diplomáját, elég súlyos problémáról van szó.

Összefoglalva: először is tanuljunk meg beszélni a saját 
anyanyelvünkön, utána pedig találjuk egy ösztönző célt, 
melynek érdekében érdemesnek fogjuk találni a nyelvtanulást. 
Ezt elég nehéz egy mai 10-14 évesnek megtenni, akinek 
Magyarországon az egyik nemzetközi zenecsatorna 
szórakoztató műsorainak leszűkített szókincsű párbeszédeit 
is leszinkronizálják, miközben Németországban élő kortársai 
eredetiben, feliratosan kapják meg ugyanazt a műsort. 

Hogy ne csak a 30 év alattiakról beszéljek, és akár a 

friss nyugdíjas nagymamák és nagypapák is találjanak új 
foglalkozást maguknak szabadidejükben, egy kortól független 
kellemes lehetőségre hívnám fel a figyelmet: ez pedig az önálló 
utazásszervezés. A bővült lehetőségek tára kiaknázatlan, és 
bár sokkal kényelmesebb egy előre megtervezett és „kézhez 
kapott” utazáson részt venni, egy kis bátorsággal, minimális 
angol tudással és egy jó szótár segítségével pár tízezer 
forintból feltérképezhetjük Európa nagyvárosait. Prága, 
Berlin, Párizs, London? Egy jól megtervezett ütemtervvel és 
büdzsével 2-3 óra alatt ott teremhetünk bárhol (persze egy 
újabb vulkánkitörésre felkészülve nézzünk egy hazafelé tartó 
vonat után is…). Az Internet segítségével szinte mindent 
elintézhetünk: repülőjegyek, biztosítás, belépőjegyek, szállás, 
minden elérhető egy kattintásra és még csak mozdulnunk 
sem kell. Nem utolsó sorban pedig meg kell említeni, hogy 
az így intézett rendelések minden esetben sokkal olcsóbbak!

Persze joggal felmerülhet az olvasóban: könnyen beszél, 
aki ezt megteheti. Én pedig azt tudom válaszolni: a lehetőség 
mindenki előtt ott áll. Mint gyakorlott nyelvvizsgázó 
és külföldi nyelvek „felhasználója” csak biztatni tudok 
mindenkit, hiszen a titok nyitja nagyon egyszerű: ha valamit 
el tudok mondani magyarul, miért ne tudnám elmondani 
máshogyan is?

A kezdő nyelvtanulóknak sikereket és biztatást, a 
nyelvvizsga előtt állóknak pedig kitartást és végül nagy 
örömet és fellélegzést kívánok. 

Hably Dóra

Dobosné Turza Éva
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  Kisgyermekeseknek

JÓ TANÁCSOK

Kedves Olvasó!
Cikksorozat indítását tervezzük, mely elsősorban 

szülőknek szól. Szeretnénk azoknak a családoknak segíteni, 
akiknek gyermeke valamely területen a normáltól eltérő 
módon és ütemben fejlődik.

Mivel az emberi fejlődés üteme az élet első éveiben 
a leggyorsabb, ezért különösen fontos a probléma 
korai felismerése. Lehetőség szerint ki kell használni a 
leghatékonyabb időszakot.

Tanácsaink több területet érintenek a kora- és 
kisgyermekkori időszakban.

Elsőként a magatartásfejlődésről ír a konduktor, a 
mozgásfejlesztő szakember. 

(KG)

A mozgásfejlődés mint iránytű
Az újszülöttnek nagyon nehéz a feladata, hogy megszületése 

után létét a méhen kívüli világhoz igazítsa. Az anyaméh 
védett helyzetéből kikerülve minden, fizikai működésnek 
alkalmazkodnia kell környezetéhez. A mozgásokat az 
idegrendszer szabályozza, de az emberi mozgás jelentős 
mértékben függ a környezeti kultúra hatásaitól. 

A különböző kultúrák nagyon eltérő módon engedik meg 
kibontakozni vagy korlátozzák a fejlődő gyermek mozgását

A mi kultúránk mozgásnevelési szokásai többségében 
korlátozóak. A csecsemők és kisgyermekek a nap legnagyobb 
részében babakocsiban, babahordozóban, kiságyban, vagy 
járókában vannak. Innen figyelik a családtagok szabad 
mozgását, arra várva, hogy foglalkozzanak velük. Ennek 
következtében a gyermekek kevés mozgástapasztalatot 
szereznek, nem ismerik meg saját testüket, a téri viszonyokat 
és a változó környezetre adható mozgásos válaszokat. Az 
a gyermek, akit olyan mesterséges mozgáshelyzetekbe 
hozunk, melyre mozgásrendszere még nem érett (pl. ültetés, 
járatgatás), kevesebb tapasztalathoz jut, ú.n. függőséget él 
át. Ugyanis ezeket a mozgásokat nem ő végzi függetlenül. 
Természetesen az így nevelt gyermekek is megtanulnak járni, 
de azok a kisgyermekek, akik szabad mozgástérben önállóan 
próbálkozhatnak, kedvük szerint gurulhatnak, kúszhatnak, 
mászhatnak, megélhetik testüket, azok lehetőségeit, nekik 
jobban fejlődik az személyiségük. értelmi képességük. Az 
így nevelt gyerekek lehet, hogy később tanulnak meg járni, 
viszont mozgásfejlődésük harmonikusabb lesz, ülésük 
egyenesebb, járásuk biztonságosabb, könnyedebb.

 Egy átlagos mozgásfejlődésű gyermek élete első évében 
óriási fejlődésen megy keresztül. Megtanulja kontrollálni fejét, 
törzsét, hason, háton, oldalt fekve játszik, megtanul gurulni, 
kúszni, mászni, ülni, térdelni, állni, egyik testhelyzetből a 
másik testhelyzetbe váltani és járni.

A mozgásfejlődést akadályozhatja ha a gyermek csont-, 
izom- és izületrendszere és/vagy idegrendszere eltér az 
épekétől. 

Az értelmileg akadályozott gyermekek mozgásfejlődése 
is sajátosan alakul. Ebben az esetben nem az érzékelő- és 
a mozgásapparátus sérül, hanem az ingerek feldolgozásának 
az összehangolt működése.

A szülők számára a mozgásfejlődés mérföldkövei fontos 
iránymutatók, és a nem megfelelő fejlődés aggodalommal 
tölti el őket. 

Abban az esetben, ha a szülő úgy veszi észre, hogy 
gyermeke mozgásfejlődése lelassult, elhúzódó, az izomtónus 
feszes vagy laza, mozgáskoordinációja gyenge, feltétlenül 
forduljon védőnőhöz, vagy háziorvosához.

Későbbiekben szükség lehet neurológus, 
neurorehabilitációs szakember, gyógytornász, konduktor, 
gyógypedagógus segítségére.

A gyermekek sérülése, fejlődési zavara a súlyossági foktól 
és kórformától függően különböző életkorokban ismerhető 
fel. Szeretném kiemelni a korai felismerés és a korai 
időszakban elkezdett fejlesztés fontosságát!

 Bazsonyiné Benedek Beáta
 konduktor-mozgásfejlesztő
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JOGI ROVAT

Következő írásomban röviden szeretném bemutatni 
a közkeletű nyelven „házassági szerződésnek” nevezett 
jogintézményt. 

A házassági vagyonjogi szerződés (házassági szerződés) 
létrejöttét a 1987. július 1-jével hatályba lépett törvényi 
módosítás tette lehetővé, azonban csak manapság kezdett 
„divatossá” válni. Ennek legfőbb oka sajátosságában 
keresendő. A szerződő felek ugyanis, akik lehetnek házasulni 
vágyók/készülők és már házasságban élők is, a vonatkozó 
családjogi jogszabályoktól akár teljesen eltérő módon történő 
vagyonmegosztásban állapodhatnak meg. 

Hogy ez mit is jelent? 
Jelenlegi családjogi törvényünk (a házasságról, a családról 

és a gyámságról szóló 1952. évi IV. törvény, Csjt.) részletesen 
rendezi, mi tartozik a házastársak közös-, illetve mi a külön 
vagyonába. Ez fő szabály szerint annyit jelent, hogy a 
házasság megkötésével a házastársak között a házassági 
életközösség idejére házastársi vagyonközösség jön létre, 
vagyis a házastársak osztatlan közös tulajdona lesz mindaz, 
amit annak fennállása alatt akár együttesen, akár külön-külön 
szereztek. Kivéve azt a vagyontárgyat, ami az egy házastárs 
különvagyonába tartozik. A Csjt. A külön vagyonba tartozó 
vagyontárgyakat is részletesen felsorolja, azonban erre itt 
nem térnék ki. 

Visszatérve a vagyonjogi szerződésre: Létrejöttének 

feltétele annak közokiratba – amelyet, a bíróság, közjegyző, 
vagy közigazgatási szerv a saját eljárása során állított 
ki meghatározott formában – vagy jogi képviselő által 
ellenjegyzett magánokiratba foglalása szükséges. Tartalma 
teljes mértékben a szerződő felektől függ, arra vonatkozóan 
korlátozást jogszabály nem tartalmaz. Lehet rendelkezni arról, 
hogy például a házastársak a házasság megkötésekor milyen 
külön anyagi javakkal rendelkeztek és melyek ezek közül 
azok, amelyek akkor is megtartják külön vagyoni mivoltukat, 
ha arról törvény másképpen rendelkezik. De rendelkezhet 
a szerződése jövőben megszerzendő vagyonra (jogokra és 
kötelezettségekre) is. A házassági vagyonjogi szerződéssel 
teljes vagyon-elkülönítés is lehetséges, de tartalmazhat 
rendelkezést a közös lakás használatára, fenntartási és kezelési 
költségek megosztására, a tulajdonszerzés arányainak 
meghatározására. Ne felejtsük, az általam leírtak példálózó 
jellegű felsorolást tartalmaztak, a szerződés tartalmát teljes 
egészében a szerződő felek határozhatják meg. 

És még egy nagyon fontos gondolat a téma végére: A 
házassági vagyonjogi szerződés is szerződés. Ez azt jelenti, 
hogy bármikor módosítható, felbontható, megszüntethető 
vagy akár megtámadható. Nem vésik kőbe és csupán 
annyiban köti a szerződő feleket, amennyiben – mondjuk – a 
házassági esküjük.                                                     

Dr. Tóth Ágnes

                                                                                   A házassági vagyonjogi szerződésről

                                                                                                               Rendőrségi felhívás

ŐRIZZE,  VIGYÁZZA  ÉRTÉKEIT!
Napjainkban egyre jobban érezhető a magán- és személyes biz-
tonságunk fontossága, meglévő értékeink tartós,megbízható 
védelme. 
A hangsúly a megelőzésen van!
Szeretnénk segíteni, praktikus ötleteket adni, amelyek nagy-
ban növelhetik vagyontárgyaink biztonságát. 
Az alábbi tanácsok betartásával elkerülhető az áldozattá 
válás: 
• A pénztárcáját, bankkártyáját, mobiltelefonját tegye bizton-
ságos helyre! 
(pl.: kabát belső zsebe, kézitáska belső része) 
• Ne tartson magánál sok készpénzt, vagy ha mégis, egymás-
tól elkülönítve tárolja! 
• A temetőben tartózkodás ideje alatt táskáját, csomagját 
mindig tartsa magánál, ne hagyja felügyelet nélkül! 
• Ha kerékpárral érkezik, győződjön meg mindig arról, hogy 
lezárta és nem hagyott ott értéket! 
• Ha hosszabb időn keresztül gyanúsan viselkedő személyt 
lát maga mellett, ellenőrizze értékeinek meglétét! 
Amennyiben autóval érkezett a temetőbe:  
• Mindig zárja be az ajtókat, az ablakokat húzza fel, kapcsol-
ja be a riasztót akkor is, ha csak pár percre száll ki! Kiszál-

lás után ellenőrizze a gépkocsi lezárt állapotát, ill. a riasztó 
élességét! 
• Járműve ellopásának megelőzése érdekében használjon 
mechanikus és elektronikus védelmi eszközöket is (pl. kor-
mányzár, sebességváltó és kézifékzár, autókerék bilincs, a 
tulajdonos által beszereltetett indításgátlók, műholdas navi-
gációs rendszerek)  
• Ne hagyjon táskát, csomagot, mobiltelefont, GPS-t (a tartó-
ját -konzolt- sem) és egyéb értékes műszaki cikket, valamint 
személyes iratokat, pénzt, bankkártyát és a gépjármű okmá-
nyait az utastérben, még a „kesztyűtartóban” sem! Ne hagyja 
még az üres táskát és ruhaneműt sem ott!
Mit tegyünk, ha már bekövetkezett a baj? 
Ha már bekövetkezett a lopás haladéktalanul tegyen feljelen-
tést a 107-es vagy 112-es telefonszámon. 
A rendőrök kiérkezéséig a helyszínt ne hagyja el, azt lehető-
leg ne változassa meg! 
Készüljön fel rá, hogy a feljelentés megtételekor kérni fog-
ják az ellopott tárgyak listáját, egyéni azonosításra alkalmas 
jellemzőit. 
Az elkövető/k/ről adott személyleírás nagymértékben segít-
heti a rendőrök munkáját. 
Amennyiben elvitték bankkártyáját, mobiltelefonját, hala-
déktalanul tiltassa le. Ha a lakáskulcsot, gépkocsi kulcsot is 
elvitték, akkor cseréltesse le a zárakat. 

FOKOZOTTABBAN  FIGYELJEN  ÉRTÉKEIRE! 
SZOLNOKI  RENDŐRKAPITÁNYSÁG
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GONDOLATOK
  Nuda veritas

I.   A magyar narancs kicsi, savanyú, de a miénk – mond-
ta Bástya elvtárs. Úgy tűnik, az egész ország „ be 
lett vetve” ezzel a gyümölccsel. Reméljük mindenki 
jól lakik egyszer.

II.   Tasnádi Péter megírja Monte Cristo történetét, aki 
több mint 30 év után szökött meg várfogságából. 
Neki tovább tart Pintértől megszabadulni. 

III.  2011-ben egy fél évig Magyarország vezeti az Euró-
pai Uniót. Össze kellene magunkat kapni. 

IV.  Az országos helyhatósági választások utáni menü: 
Feketeleves.

V.   Azt mondják a magyar gazdaság nyitott, ezért nem 
maradt már semmi.

VI.  Mindenki énekes akar lenni ebben az országban. Ki 
fogja megjavítani a WC öblítőt? 

VII. Azért emelik a villany árát, mert a magyarok úgyis 
nézik azt a rengeteg szart a TV-ben.

Balázs Antal

Nostradamus
Narancsliget 2010

Aki nem tud, de tudja
tanítsd,
Aki tud, de nem tudja
ébreszd fel,
Aki nem tud és nem tudja
hagyd.
(Kínai bölcsesség)

A rendszerváltás 20 éve nem szól egyébről, csak hogy jó 
lenne jobban élni, szebb körülményekkel fűszerezve.

A valóság persze teljesen más, hiszen az ország néhány 
településén kívül egy sem volt felkészülve a változásra. 

Most oda jutottunk, hogy az elvonások követelődzéssé 
torzultak, teljesen elrugaszkodva a valóságtól. 

Az ország olyan adósságspirálba lett belerántva, amiből 
nincs kivezető út, ez a teljes eladósodás. 18500 milliárd az 
adósság, ebből jövőre 2500 milliárdot meg kell adni úgy, 
hogy termelés nem folyik az országban. Az alig 4 millió 
munkavállalóból 450000 végez termelő munkát, vagyis a 10 
millió lakosból minden 20. fog a kezébe szerszámot. 

Valóságalapja nem is lehet, hogy utak, parkok, játszóterek 
épülnek. Ötven éve megy a hülyítés, majd a jövő, de 50 
éve nem kell dolgozni, csak imitálni a munkát. Azokban 
az országokban, ahol munka folyik, van miből költeni, itt 
csak kölcsönből. Japánból, vagy Egyiptomból ha valaki 
ki mer hozni egy pici zacskó földet, szó nélkül kapják le a 
repülőről. 

Magyarországon 2 millió kiskertet vagy televágnak 
tujával, vagy nyakig érő dudva fertőzi. Azt mondják, nem éri 
meg termelni semmit. 

Viszont a multiknál van olcsón. Hogy mi, azt senki nem 
tudja, de legalább olcsó. 

Nem szabad tovább áltatni magunkat, kiderült az emberek 
elszoktak a folyamatos munkától. 

Amikor a béketáborban voltunk, csak a gyárkapun belül 
volt munkanélküliség, ott bent unatkoztak az emberek, most 
nincs rejtőzködő hely. A magyar mezőgazdaság lezüllesztése 
ellen nagyon egyszerű védekezni, csak csinálni kell. Be kell 
vetni a kertet, de az első az, hogy újra beszélgetni kell az 
embereknek, ebből alakul ki a közösség. 

Aztán a megtermelt árukat helyben elcserélni. 
Ezt több éve írom már, de változás gyakorlatilag nem 

történt. Miért? Mert az „oszd meg és urlakodj” tönkretette az 
emberek egymáshoz vezető útját. 

A másik óriási baj, hogy az országban a középszer áll 
vezető pozícióban. A jól képzett szakemberek, tudósok 
már régen elmenekültek az országból. Remek példa erre 
Rubik Ernő most 30 éves „bűvös kockája”. Japánban már 
bajnokságot rendeztek, amikor még itthon nem „tudták” 
elintézni a világszabadalmat. Már mindenki gyártotta, a 
középszer rugalmatlanságának áldozata lett ez a csoda is. 
A világot meghódította és 30 éve nem vesztett varázsából, 
itthon meg járda, aszfalt, út kell, meg játszótér, úgy, hogy 
arra sem voltunk képesek, hogy levédjük és annak bevételeit 
(ami sok milliárd) hasznosan elköltöttük volna. 

Ilyen ötletek és tudományos újítások ezrei menekültek ki az 
országból. Az, hogy Európa fejlettebb oldalához tartozzunk, 
ezzel a felfogással és hozzáállással semmi esély. 

Cézár után szabadon: „A kocka el van vesztve.”
Balázs Antal

Urbánné Kelemen Rózsa:
Az ősz színei

A kéklő égen
mint kósza felleg
-színes madárcsapat
Fehér gólyák
acélkék fecskék
száz szivárványszínű gyurgyalag.
A nap
gyöngülő aranysugarával
hátukon még végigsimogat
Hosszú az út
rövid pihenőket vesz
a kis csapat – lassan halad.
Jövőre talán
újra látod
a kedves, nyugodt színeket
Jönnek majd
új tavaszra várva
melengetni dermedt szíveket.
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GONDOLATOK
, hogy                                                                                                                    képben és szóban

 Az oldalt összeállította, fényképezte: Papp Imre

Én nem tartom sokra
azt az embert, 

aki ma nem bölcsebb,
mint tegnap volt.

Abraham Lincoln

Mindíg bocsáss meg
ellenségeidnek!

Nincs, ami jobban dühítené őket.
Oscar Wilde

Biztosítékokra nem
a hatalomnak van szüksége,

hanem a népnek.
Kossuth Lajos

Minél cifrább a kokárda,
annál kevesebbet ér az, aki viseli.

Henri Frédéric Amiel

Úgy látszik, hogy a magyarnak
hiába írták a történelmet.

Nem okul semmin.
Kossuth Lajos

Be szánalmas látvány,
hogy ez a sok ember mind

nemzetiszínű szalaggal
fonja körül a húsosfazekát!

Victor Hugo

A társadalom nem állna fenn
sokáig, ha egyik ember nem volna

a másik balekja.
La Rochefoucauld

Gyér velő van a sok szóban.
Rusztaveli

Rágalom elleni védekezés
művészete: nem törődni vele.

Gracián

A legrosszabb kerék üti
a legnagyobb zajt.

Rivarol

A világgal az a baj, hogy
az ostobák holtbiztosak

mindenben, az intelligensek
pedig tele vannak kételyekkel.

Bertrand Russel

Minél többet tanulunk,
annál inkább felfedezzük

tudatlanságunkat.
Percy Bysshe Shelley

Minden nemzetnek kétféle
képviselője van: azok, akik

a hatalmát, és azok,
akik az érdemét képviselik.

Rivarol

GONDOLATOK
, hogy                                                                                                              képekben és szóban

 Az oldalt összeállította, fényképezte: Papp Imre

Álszerénység létezik,
de álbüszkeség nem!

/Jules Renard/

Két dolog végtelen:
A Világegyetem

és az emberi hülyeség,
de az előbbi nem biztos.

/Albert Einstein/

A legnagyobb hatalom:
önmagunknak parancsolni.

/Seneca/

A kis dolgok nagy helyet foglalnak
el életünkben.

/Anatole France/

Semmiféle dolgot
nem lehet sem szeretni,

sem gyűlölni, míg meg nem
ismerjük.

/Leonardo Da Vinci/

Valahányszor szerencsétlent látsz,
tudd meg, hogy ember ő.

/Seneca/

Kín a halál, de a kínt is lezárja.
/William Shakespeare/

A fa levelenként hullatja lombját:
ha az emberek minden reggel

megfigyelnék, hogy mit veszítettek
az előző napon, észrevennék

szegénységüket.
/Chateaubriand/

Hagyjuk a holtakra a dicsőség
halhatatlanságát, de az élőknek

adjuk meg a szeretet
halhatatlanságát.

/Rabindranath Tagore/

Emberileg szólva, a halálnak jó
oldala is van: az, hogy véget vet az

öregségnek.
/Jean De La Bruyère/

A zaj semmit sem bizonyít!
Egy tyúk néha akkora ricsajt csap,

mintha aszteroidát tojt volna.
/Mark Twain/

A vízben való járás titka az,
hogy tudjuk, hol vannak a kövek.

/Herb Cohen/

Annál jobban közelítünk egymáshoz,
minél beljebb haladunk önmagunkban.

/Ottlik Géza/
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ÍZUTAZÁS
Kedves Olvasóink !
Ebben a lapszámban a francia konyha érdekességeivel 

szeretném megismertetni Önöket. A francia konyha erőssége a 
hagyományokban rejlik. A jellegzetes ízeket évszázadok hosszú 
során át alakították ki.. Igazi szentélye a francia otthon, ahol 
a háziasszonyok generációkon keresztül adják át tudásukat, 
tapasztalatukat, hagyományos receptjeiket a fiataloknak. 
A hagyományokat hűen őrzik a kis vidéki éttermek is, az 
adott régió sajátos ízével, alapanyagaival és ínyencségeivel. 
Konyhaművészetük szinte az egész világon elterjedt, még 
a magyar konyhában is fellelhető néhány szakkifejezésük: 
pl. majonéz, omlett, panírozás. Az étkezés rendkívül fontos 
szerepet játszik a francia ember életében. Nagy gondot 
fordítanak az alapanyagok minőségére és frissességére, 
általában piacokon és kistermelőknél vásárolnak, nem szeretik 
a nagy bevásárlóközpontok zöldséges standjait. Szépen 
terített asztal mellett naponta háromszor étkeznek, és nem 
ismerik az étkezések közötti „nassolás” fogalmát. Reggelire 
általában péksütemény kerül az asztalra teával, kakaóval. Az 
ebédet a déli órákban fogyasztják el , mely igen bőséges , több 
fogásból áll. Utána következik a sajttál, valamint a kávé és 
a desszert. Vacsorára általában zöldségfélét esznek salátának 
elkészítve. Az ország híres különféle sajtjairól, kb. 400-féle 
sajtot tartanak nyilván. Ételeik elengedhetetlen kísérője a bor, 
a legnépszerűbb italok egyike.

Sült leves sajttal és pirítóssal:
25 dkg ementáli sajt vékonyra szeletelve, 8 vékony szelet 

kenyér, 1/4 l húsleves/ kockából is készülhet/, 2 tojás, só, 
apróra vágott petrezselyem zöldje. Jénai tálba váltakozva 
lerakjuk a sajt és kenyérszeleteket, úgy hogy felülre sajt 
kerüljön. Ráöntjük a húslevest és 20 percig sütőbe tesszük. A 
tojást a sóval összekeverjük , hozzáadjuk a leveshez és még 10 
percig sütjük. Tálalás előtt tetejét megszórjuk a petrezselyem 
zöldjével. A fenti levest gazdagíthatjuk még hagymával is , 
ám ekkor kalóriaértéke kissé megemelkedik.

Almás rakott hús:
Személyenként egy szelet karaj, melyet kissé kiverünk, 3 

evők. olaj, 5 dkg vaj, 3db közepes méretű savanykás alma, 
1dl száraz fehérbor, só, bors. A kivert hússzeleteket olajon 
elősütjük, tűzálló tálba rakjuk, sóval, borssal ízesítjük, 
tetejükre a meghámozott durvára lereszelt almát felhalmozzuk 
és ennek tetején elosztjuk a vajat. Sütőben 180 fokon félóráig 
sütjük, ezután borral meglocsoljuk, majd tovább pároljuk, 
míg a karajszeletek porhanyóssá nem válnak. Párolt zöldséget 
és rizst adun k mellé.

Elzászi omlett:
30 dkg savanyú káposzta, melyet előre megpárolunk, 9 db 

tojás, zsír, 3 szelet főtt sonka, só, bors. Az igazi francia omlett 
3 db tojásból készül, ezért a hozzávalókat 3 egyenlő részre 
osszuk el és az elkészítést háromszor egymás után végezzük 
el. Egy nagyméretű serpenyőben a zsírt olvasszuk fel, adjuk 
hozzá a felvert, fűszerekkel ízesített tojásokat és a megfőzött 
káposztát. Süssük meg az omlettet, és előmelegített tányérra 
kiszedve a sonkaszelettel díszítsük ki.

Csokoládéhab:
10 dkg étcsokoládé, 1 evők. vaj, 3 tojás sárgája, 4 tojás 

fehérje, csipet só, 2 tk. porcukor, 1/4 narancs héja, 100 
ml kész tejszínhab, néhány szem meggy a díszítéshez. A 
csokoládét a vajjal vízgőz felett felolvasztjuk, hozzáadjuk a 
tojások sárgáját és összekeverjük. A tojások fehérjét a sóval 
kemény habbá verjük. A porcukrot a csokoládés masszához 
szitáljuk, belekeverjük a reszelt narancshéjat és alaposan 
összekeverjük. A végén óvatosan kanalanként hozzákeverjük 
a fehérje habját, és finoman elkeverjük. Ne használjunk 
habverőt és mixergépet sem. A kész masszát poharakba 
öntjük, hűtőszekrényben kihűtjük és gyümölcsszemekkel, 
tejszínhabbal díszítjük.

Jó étvágyat kívánok Önöknek! BON APPÉTIT !
Feketéné Zsuzsa

A Rákóczifalvi Általános Iskolában 
1950/51-es tanévben végeztünk.
Immár 19 éve minden szeptember első 
szombatján találkozunk.
A HATVANADIK 2011-ben lesz, melyre 
nagy örömmel készülünk, és reméljük, hogy 
megérjük!
Ezt kívánja hűséges szervezőtök:
Máté Jánosné Szekeres Júlia

  Olvasói levél
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KITEKINTÉS A NAGYVILÁGBA
                                                                                      Felvidéki barangolások II.

Sokat látott, viharvert várkastély előtt köszöntött ránk 
az alkonyat. A négyszögletű, lőréses, erődített építmény 
csöndesen sütkérezett a lemenő Nap sugaraiban. S a langyos 
esti szél a  Bodrog vízének illatát sodorta felénk. Az óra járása 
szerint már rég túl voltunk a hivatalos múzeumi látogatási 
időn, mégis biztosak voltunk benne, hogy bebocsátást 
nyerünk az ódon falak közé. 

Valóban, nem kellett sokáig várakoznunk. Régi kedves 
ismerősünk, a II. Rákóczi Ferenc Emléktársaság „mindenese”, 
a borsi várkastély alapítvány kurátora, már széles mosollyal 
integetett felénk. Az szokásához híven megveregette a 
hátunkat – „hát újra itt vagytok’” – s beléptünk a borsi 
várkastélyba.

Bent a termekben a frissen meszelt falak tiszta szaga 
fogadott bennünket, s néhány kortárs festőművész kuruckorhoz 
kapcsolódó festménye. No, meg az öröm, hogy ismét sikerült 
egy-két szobát, ablakkeretet, ajtót helyreállítani II. Rákóczi 
Ferenc szülőházában. Eredeti berendezési tárgyakat persze 
ne keressen az ember a Bodrog-parti várkastélyban. 

Hiszen a hadak útjába esett mindig, s a történelem 
sosem kímélte. Egyszer labancok, máskor cseh intervenciós 
csapatok, megint máskor szovjet „felszabadító csapatok” 
hagyták rajta kezük nyomát. Egyáltalán az is csoda, hogy a 
falai még állnak. Mindazonáltal ma már az emeleti termekbe 
is fölmehettünk. Igaz, az egykor szemet gyönyörködtető 
reneszánsz lépcsőházban a lépcsők még inogtak alattunk, de 
mi egykettőre az emeleti északnyugati sarokszobában találtuk 
magunkat. Sietségünk nem volt ok nélküli. II. Rákóczi Ferenc 

ugyanis 1676. március 27-én ebben a szobában látta meg a 
napvilágot. Bölcsőjének másolata ott is áll emlékeztetőül, s a 
falon egy szerény kis márványtábla a Magyar Szent Korona 
Szövetség jóvoltából.

Egykor bizonyára gazdag sgraffito- és festett díszítés 
borította a falakat. Talán rózsaszín és fehérben játszó 
falfelületek és a sgraffitók tojásfehér és grafitszürke színei 
hallgatták Zrínyi Ilona vajúdását. Ott jártunkkor azonban 
az alkonyati félhomályban csak a bölcső színes sziluettje 
emelkedett ki a szürke falak árnyékából. Talán éppen így 
olvadt egy fehér és fekete azon a hajdani tavaszi éjszakán 
is, amikor a gyermek elindult e világra. Vajon megérezte-e 
a vajúdó anya, hogy milyen sorsot szán majd a történelem 
gyermekének? – tűnődtem, miközben a bölcső köré helyezett 
magyar nemzeti szalagos koszorúkat vette számba tekintetem. 
Nem tudom, nem tudhatjuk a választ. 

Azt viszont tudom, s kellene tudnia minden magyar 
embernek, hogy II. Rákóczi Ferenc születése pillanatában 
bonyolult politikai erőviszonyok erőterébe került. Hogy 
pályáját gyors politikai változások, nagy mélységek és 
magasságok jelölték ki egy olyan országban, ahol Lipót 
császár, a török szultán és az erdélyi fejedelem egyaránt a 
politikai sakkasztalnál ült. Sorsa azonban nem sodródás volt, 
hanem tudatos vállalás. Akkor is, amikor fejedelmi fény vette 
körül, s kastélyok, várak, városi házak, birtokok és politikai 
tisztségek uraként Európa nézett fel rá. Meg akkor is, midőn 
szeretett hazájától nagyon messze, száműzöttként ette a török 
császár kenyerét.                          Czirmayné Kocsis Róza

Rákóczi-várkastély

II. Rákóczi Ferenc 
bölcsőjének másolata
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   Labdarugás

   Karate

Árvai Istvántól folyamatosan kapjuk a mérkőzések 
eredményeit. Az előző időszakban az alábbi eredményekkel 
büszkélkedhettek a fiúk:

Kenderesen a csapat 0:0-ás félidő után 1:1 arányú 
döntetlent ért el, a gólt Szokolai rúgta.

Tiszasas ellen 3:0-ás félidő után 6.1 arányú győzelmet 

2010. szeptember 10. (pénteki) napjától elindult 
Rákóczifalván a shotokan karate oktatás.
Helyszín:  Sambala Fitness Stúdió,  Zrínyi M. u. 18/a
Edzések időpontja:  
Péntek 15.00-16.30, vasárnap 16.00-17.30
Bővebb információ: a helyszínen, 
vagy a 06-70-376-1336-os telefon számon.
Az elmúlt években két klubban (Szolnok, Tiszaföldvár) 
oktató sensei Tokaji Sándor a rákóczifalvaiak kérésének 
eleget téve ez év őszétől harmadik klubjában is megkezdte 
a kitartást, tiszteletet, akaratot a karate jellemformáló 
módszerén keresztü oktatni kis gyermektől felnőttig.
A 3.Danos mester - aki ez évtől kétszeres Európa bajnok - 
induló csoportjába még várnak a küzdősportokra fogékony 
lányokat-fiúkat 6 éves kortól 60 évesig!
Az edzések nyitottak, megtekinthetők bárki számára.

További információ: Ruskó Zsolt sportszervező  06-20-571-34-84

Sportág Edzés Helye Edzés Ideje Edz

Labdarúgás U 6 U 13
Labdarúgás U 16

Sportpálya
Sportpálya

H Cs 16 19
K CS P 16 17.30

Ruskó Zsolt
Bagi Attila

Kézilabda fiúknak Sportcsarnok K SZ P 16 18 Tóth Barnabás
Kosárlabda lányoknak Sportcsarnok K CS 15 16 Tóth Kata
Judo Sportcsarnok K CS 16 17 ovi

K CS 17.30 19 iskola
Földi Imre

Vívás Sportcsarnok K CS 14 15 Vasas Dóra
Aerobik Sambala Fitness Terem P V 17 18 Nagy Szilvia
Karate Sambala Fitness Terem P V 16 17.30 Tokaji Sándor
Lovaglás Gál Kata Lovasudvar Telefonos Egyeztetés Földes Kata

S P O R T

Sportolási lehetőség gyerekeknek Rákóczifalván

arattak, a mérkőzésen Orosz, Szénási, Komáromi Gy. és 
Nagy Nándi játszott kiemelkedően.

Csapatunk Tiszaszentimrén 2:0-ás félidő után 5:0 arányban 
nyert. Ezen a mérkőzésen Komáromi Zoltán és Szénási 
teljesítménye emelkedett ki árnyalattal a többiek közül.
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Macimúzeum

A rákóczifalvai 
Bocs D’Art Galériában

2010. szeptember 17-én /péntek/ 17 órakor megnyílt 
„Egy Kölcsey” 

címmel, a kiállító terem
43. kiállítása.

 Az érdeklődők megtekinthetik
Kölcsey Rieden Roland,

az egykori NSZK  öttusa-válogatott 
csapattagjának 

sporttörténeti emlékeit.

Látogatható: 2010. október 20-ig
Cím: Macimúzeum, Rákóczifalva

         Szabadság tér 3.
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